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BİR YANIN 
BARAK ÇALAR 
ÖTE YANIN 
URFA HAVASI

BİRECİK

Bir yanın barak çalar, öte yanın Urfa havası 
Bağrından Fırat çağlar, zılgıt tutar Birecik. 
Sıra gecelerinde kurulur çiğ köfte sofrası 
İsotun yakar, aşığın ağlar Birecik.

Fırat'a hem ağıtlar yakılır, hem de türküler 
Her çağda anısı vardır, söylenir öyküler 
Nice canlar almış, yok iken köprüler 
Şimdi barajıyla, ışığın sağlar Birecik.

Asırlar öğüten surların biçare 
Tarih kokan dört kapından, üçü virâne 
Kalen ise, yıllara okur meydane 
Zaman akar, taşın yosun bağlar Birecik.

Köprün, doğu-batı arasında uzanır 
Vasıtalar üzerine inci gibi d izilir  
Hasretlik yaş olur, gözden süzülür 
Ayrılığın, yürek dağlar Birecik.

Kelaynaklar, kayalıklarında barınır 
Huzuru sende bulur, tehlikeden arınır 
Soyu tükenmeden, korumaya alınır 
Baharda festivalin, neşe çağlar Birecik.

Fıstığın, Nizip ile yarışır 
Zeytinin, bağlarına karışır 
Servilerde kumruların oynaşır 
Balcan kebabın, şişi yağlar Birecik.

Nehir boyunca serpilir evler 
Ay ile güneş, suda ışıldayan devler 
Gerçek dostluk, kardeşlik burada derler 
Forumunda, Akeylerin gürler Birecik.

Biriciksin
İnsancılsın
Rengârenksin
Eşsizsin
Canımsm
İlgimsin
Kelaynaklımsm...

Muhittin ALACA
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Birecik Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi’nde, 
Fırat Irmağı’nın sol kıyısı 

üzerinde kurulu Birecik, doğal 
güzelliklerinin yanı sıra adeta 
buram buram tarih kokuyor. 
Bugüne kadar tüm dünyanın 
nesli tükenmekte olan Kelaynak 
kuşlarıyla tanıdığı Birecik 
aslında bunun gibi daha birçok 
değere sahip. Hiçbir gezgin 
Birecik’i görmeden “gezdim- 
gördüm" dememeli. Birecik 
adeta saklı bir cennet.
Belediye Başkanı sn. Av. M. 
Faruk Pınarbaşı’nın mega 
hizmetlerinden “Sahil Projesi” 
ise bu güzelim kente ayrı bir 
değer katmış. Lokantalar, parkla, 
çocuk oyun alanları ve 
kamelyalar ile adeta büyüleyici 
bir görüntüye sahip olan Birecik 
Sahilindeki lokantalarda, çay 
bahçelerinde oturup yemeğinizi 
yerken, üzerine bir de çayınızı 
yudumlarken kendinizi 
inanılmaz mutlu ve dingin 
hissedeceksiniz. Fırat Nehri’nin 
incisi olan Birecik, Fırat 
Nehri’nin çekiciliği, doğal ve 
tarihi eserleriyle güzel mi güzel

bir yer.
Bu şirin ilçede yer alan Birecik 
Köprüsü, Türkiye'nin en uzun 
ikinci ırmak köprüsüdür. 
B irecik’e geldiğinizde sizi nehir 
kıyısında yükselen kelaynak 
kuşlarının ürediği doğal 
kayalıklar ve çok eski dönemlere 
ait tarihi kale karşılar. Fırat 
Nehri’nin kıyısında, nehrin 
yansıması ile oluşan muhteşem 
görüntü sizleri tarihin 
derinliklerine götürür, zaman 
tünelinde adeta yolculuğa 
çıkarsınız..
Her yıl çok sayıda yerli ve 
yabancı turistin ziyaret ettiği 
Birecik insanlarının doğallığı ve 
mertliği ile deTürkiye’nin en 
nadide kentlerinden. Doğu 
insanının m isafirperverliğini en 
net haliyle göreceğiniz Birecik’e 
gelen bu “saklı cennetin” 
gizemini ve görkemini 
hafızalarından silemeyecektir. 
Birecik tarihi yerleri, doğal 
güzellikleri ve benzersiz sosyal 
yaşamıyla bambaşka bir tatil 
deneyimi arayanlar için 
mükemmel bir seçim bizden 
sölemesi.....
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İÇİNDEKİLER
Milletvekili 

Fakıbaba’dan 

Başkandan K J  

“Saklı Cennet’in” 
Hikayesi muı

Birecik’te Uydu Kent |M

Fırat’ın Kuşları f;#;j

FISTIK, BİRECİK’in 
ANA GEÇİM KAYNAĞI

Ş an lıu rfa 'dak i 18 m ilyon  fıs tık  
ağacının 7 milyonu Birecik'te.

TUM YÖNLERİYLE 
KELAYNAKLAR..

NUH Peygamberin bereket sembolü 
olarak "tu fan"da gemisine aldığı 
Kelaynaklar.. ___

Lezzetlerin
Efendisi VLİ

BİRECİK ŞAHA KALKTI
DEMOKRASİMİZ İÇİN BAŞKOMUTANIMIZIN İZİNDEYİZ
Belediye Başkanı Pınarbaşı Öncülüğünde Halk Meydanlardaydı.

O GECE 
NELER OLDU?

Tarihte Birecik

Birecik Kalesi İ f t l

En Uzun İkinci 
Nehir Köprüsü Brr#1

Birecik Belediye Başkanı Av. M. 
Faruk PINARBAŞI, 15Temmuz2016 
gecesini anlattı..
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A. Eşref FAKIBABA 
Ak Parti Şanlıurfa Milletvekili

Kıymetli hemşerilerim; 
Güneydoğu'nun güzide ilçesi Urfa 
fıstığının ana yurdu, kelaynak 
kuşlarının ev sahibi olan Birecik 
ilçemizle bir ömür gurur 
duymuşumdur. Gerek ahde vefayı 
bilen çalışkan insanımızla, gerek 
Mezopotamya'nın bağrında olan 
Fırat Nehri'nin güzelliğiyle 
Birecik'imiz, Güneydoğu'ya örnek 
olma yolunda hızla ilerlemektedir. 
Doğu'nun Batı'ya geçiş noktası olan 
ve tarihiyle kültürüyle Doğu-Batı 
sentezinin yaşamayı bilen güzel 
şehrin ismidir Birecik.
Son yıllarda özellikle belediyemiz 
tarafından yapılan turizm yatırımları 
ile Urfa'nın turizm ve cazibe merkezi
haline gelen ilçemiz,tarihi kalesi, 
Fırat Nehri'nin ihtişamı, türü 
tükenmek üzere olup devletimiz 
tarafından koruma altına alınan 
Kelaynak kuşlarının güzelliği ve 
daha sayamadığımız bir çok 
şaheseri ile vatandaşlarımızla 
buluşmayı beklemektedir.
Siyasi kimlikten daha çok Birecik'in 
bir evladı olarak, doğup büyüdüğüm 
ilçeme faydalı olabilmek ve Birecik'i 
daha yaşanılabilir bir hale getirmek 
en büyük temennim ve idealimdir. 
Bu bağlamda bu güzel derginin 
yayımlanmasında emeği geçen 
başta Belediye Başkanımız olmak 
üzere, tüm arkadaşlarıma teşekkür 
ediyor, hemşerilerimi en kalbi 
duygularımla selamlıyorum.
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■ nsan odaklı, şeffaf, katılımcı bir yönetim 
I  anlayışıyla, halkın bütününü kucaklamak 
I  için yola çıktık. Klasik belediyecilik 

hizmetleri olan yol, kanalizasyon, su gibi 
hizmetlerin yanı sıra sosyal belediyeciliği ön 
planda tutacağımıza söz verdik, sözümüzde 
duruyoruz.
Değerli hemşehrilerim; biz sanayi kenti değiliz. 
Bu nedenle tarihi değerlerimiz ve doğal 
güzelliklerimizi bacasız sanayi turizme 
kazandırmak zorundayız.

Fırat Nehri ve sahilini, Birecik Kalesini, 
Kelaynak kuşları ile diğer tarihi ve kültürel 
varlıklarımızı ne kadar çok tanıtırsak marka 
kent olma yolunda daha emin adımlarla 
ilerleyebileceğiz.

Bu yolda hedefe doğru ilerlerken, kentimizin 
bakanı Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanı Sn. 
Faruk Çelik beyefendinin çok büyük 
desteklerini görüyoruz. Kendisine ve 
milletvekillerimize bu vesile ile bir kez daha 
teşekkür etmek istiyorum.

Bacasız sanayi turizmden en iyi şekilde pay 
almanın tanıtımdan geçtiği bilincinden 
hareketle, ilçemizin değerlerini tanıtmak 
amacıyla bir dizi projelerimiz var.

Dergimiz; güzel kentimizin tanıtımı yönündeki 
çalışmalarımızın bir parçasıdır. Bunun yanında

ilçemizin en önemli ekonomik değeri olan fıstık 
için güzel bir hazırlık içindeyiz. Fıstık, ilçemizin 
en önemli ekonomik değeridir. Türkiye'de 
fıstığın yüzde 67'si Şanlıurfa'da yetişiyor. 
Şanlıurfa'da yetişen fıstığın yüzde 47'si ise 
Birecik'ten. Bir başka ifadeyle; Şanlıurfa'daki 
18 milyon fıstık ağacının 8 milyon adedi 
Birecik'te. İlçemiz için fıstık bu kadar 
önemliyken biliyorsunuz destekleme 
kapsamında değildir. Bu sorununun 
aşılmasında çok çaba harcadık ve sayın 
bakanımız Faruk Çelik, destekleme 
kapsamına alınması konusunda söz verdi.

Biz fıstığın önemini anlatabilmek amacıyla 
güzel bir katalog çalışması hazırlıyoruz. “Bir 
Fıstık Masalı” adını verdiğimiz bu katalog 
çalışmasında, fıstığı fideden alıp, baklavalara, 
tatlılara, yemeklere malzeme oluncaya kadar 
geçirdiği aşamaları sanatsal fotoğraflarla 
anlatacağız. Bununla da kalmayıp, fıstığın 
neden destekleme kapsamına alınması 
gerektiğini rakamsal verilerle ortaya koyacağız 
ve farkındalık yaratacağız. Daha sonra bir de 
Fıstık Festivalimiz olacak.

İlkini size sunduğumuz ve devamını 
getireceğimiz dergimizin hazırlanmasında 
emeği geçen tüm arkadaşlarımıza teşekkür 
ediyor, hayırlı uğurlu olmasını diliyorum.

Av. M. Faruk PINARBAŞI 
Birecik Belediye Başkam

BAŞKANDAN



TARİHTE BİRECİK
TERSANE

VARDI

Fırat, Birecik'te biraz genişlediğinden ve gemi yapımı 
için gerekli olan ağaç, çivi gibi malzemelerin Bîrecik'te 
tem inin in daha kolay olmasından dolayı burada bir 
gemi yapım tersanesi de kurulmuştu. Tersanenin yapım 

tarihi tam olarak bilinmese de XVI.yy'da Birecik'te gemi 
yapımı gerçekleştiriliyordu. Nehir taşımacılığı hububat 
naklinde de kullanılıyordu.

Birinci Haçlı seferi, dört ayrı ordudan oluşmuştu. Bunlardan 
birisi de Lorainliler'di. Başlarında da Godffroy ve Baudoion de 
Bouillon adlı komutanlar bulunuyordu. 1099 yılında Bouillon 
beraberindeki 25.000 kişi ile birlikte Birecik'e de (Al-Bira) 
gelmiş, 15 Temmuz günü Kudüs'e vararak şehri talan etmiş 
ve Kudüs Krallığını kurarak kral olmuştu.

Birecikyarım asır kadar Frankların elinde kaldı. Franklar 1144 
yılında Urfa Kontu Baudoion ile b ir lik te  ke n d ile rin i 
savundular. Ama daha fazla dayanamadılar. Musul Emiri 
Zengi'den korktuklarından dolayı Birecik'i Mardin'de hüküm 
süren Artuklular'a teslim ettiler.

1514 te OSMAN Lj
TOPRAKLARINA GEÇTİ

X
III.Yüzyılda M oğol akınlarına uğrayan Birecik, 
XIV.yy.başlarında Memlük'lere geçmiş olduğundan, 
iç kale tamamen, dış kalenin de bir kısmı Memlükler 

ta ra fın d a n  inşa e d ilm iş . A k k o y u n 'lu la r ,  T im u r ve 
karakoyunlular tarafından da fethedilm iş olan kent, 1514 
yılında Yavuz Sultan Selim tarafından Osmanlı topraklarına 

katıldı.
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Fırat Nehri üzerindeki 
konumu Birecik'in tarih 
boyunca önemli bir 
merkez olmasını sağladı. 

Birecik, özellikle Anadolu ve 
Mezopotamya arasındaki 
ticarette bir bağlantı noktası

olma özelliğini, 19. yüzyılda 
yakın çevreden demiryolunun 
geçmesi ve Ortadoğu'nun 
siyasal yapısındaki değişimlere 
değin korudu. Yörede hem kara 
hem de nehir ticareti önem 
kazandı. Fırat Nehri hem nehir

taşımacılığına, hem de açtığı 
dar vadi ile kara ulaşımına 
olanak sağladı. Fırat Nehri'nin 
özellikle Birecik ile Basra 
Köprüsü'nün arasındaki 
bölümünde nehir taşımacılığı 
yoğun olarak yapıldı.



TARİH HAZINISI
BİRECİK 

KALESİ
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E KEZ
O N A R IM  G Ö R D Ü

İlçe m erkezinde Fırat 
nehrin in  doğu yamacında 
doğal, sert kalker kayalık 
tepe  üzerine kuru lu  
bu lunan Birecik Kalesi, 
ilçen in  sem bo lle ri arasında 
yer alıyor. Kalenin ilk inşa

ta r ih i hakkında farklı 
görüş le r bulunuyor. 
Üzerinde inşa ed ild iğ i 
beyaz kalker tepeden 
dolayı Beyaz Kale (Kal'etül 
Beyza/Beyda ) denilen yapı 
13. yüzyılda inşa edilm iş.

Birecik Kalesi 
Rom alılar,(M .Ö .30- 
M.S.395) Franklar(MS 
1098-1150) ve M e m lük le r 
dönem i (1277-1484) o lm ak 
üzere üç defa onarım  
görm üş.
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BİRECİK
SURLARI

Kenti kuşatan su rla rın  b ir duva rında  da k itabe  
b u lu n u y o r .  S u r la r ın  h a n g i t a r ih t e  y a p ı ld ığ ı  
b ilinm iyor. Kitabe, 1483 ta r ih li. Bu sırada burada 
M em lük lü  dönem i yaşanıyor. Surlarda d ö rt kapı 
olduğu b ilin iyor. Bunlardan Urfa ve M eçan kapıları 
bu güne ge leb ilm iş, Bağlar ve M eydan kapıları ise ne 
yazık ki yok o lup  g itm işler.
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Geçmişte Şanlıurfa-Gaziantep 
karayolu, Birecik'te kesintiye 
uğruyor, ırmak bu noktada kayık 
ve sallarla geçildikten sonra 
yolculuğa devam ediliyordu. 
1951 yılı ortalarında Fırat Nehri 
üzerinde köprünün yapımına 
başlandı. 1956 yılı başlarında 
biten Birecik Köprüsü 720 metre 
uzunluğunda ve 10 metre 
genişlediğinde. Yolun her iki 
tarafında yayaların geçmesi için

birer metrelik kesimler ayrılmış. 
Birecik ta ra fında 55'er metre 
açıklıkta 5 kemer, Gaziantep 
tarafında ise 26'şar metre 
açıklıkta 14 bölüm yer alıyo

Birecik Köprüsü'nün 
yapılmasıyla yörede yeniden 
ticaret ve tarımsal etkinlik 
gelişme gösterdi ve adeta bir 

. dönüm noktasını oluşturdu.

hçfîn&Bİ
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BiRECiK’ten
yükseldi

Birecik, Türk tarihine kara bir leke olarak 

geçen 15 Temmuz 2016 gecesindeki 

darbe girişim inin ardından dikduruşu ile 

de tüm Türkiye'nin dikkatlerini üzerine 

çekti. Vatansever Birecik halkı M illi 

iradesine öylesine sahip çıktı ki Birecikliler 

her yaş g ru b u n d a n  va tandaşla rıy la  

meydanları doldurdu.
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Bİr6Cİk (imanlı Türk tarihinin sayfalarına kara bir leke olarak geçen 15
*  ^^jTemmuz 2016 gecesi yaşanan darbe girişiminin ardındanŞ-

'

ı

Hainlere Karşı ı  )  halkın meydanları boş bırakmadı. Av. M. Faruk Pınarbaşı, her
gece toplanarak sabahın ilk ışıklarına kadar nöbet tutan halka 
hitaben yaptığı konuşmalarda, demokrasinin önemine vurgu yaptı.Saha Kalktı
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Birecik halkı 
kundaktaki 
bebeğinden 
eli bastonlu 

yaşlısına kadar 
meydanlardaydı
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Başkan Pınarbaşı

Şiddetle 
Kınadı

Başkan Pınarbaşı, konuşmasında şu noktalara 

dikkati çekti;

" M i l l e t im iz i n  h ü r  i r a d e s iy le  s e ç i le n  

Cumhurbaşkanımız Sayın RecepTayyip Erdoğan'a, 

Türkiye Büyük Millet Meclisimize, hükümetimize, 

de m o kra tik  ku rum larım ıza  ve halkım ıza karşı 

gerçekleştirilen ve şanlı Türk tarihimize kara bir leke 

olarakgeçen saldırıyı şiddetle kınıyoruz.



250020
15 Temmuz 2016 akşamı yaşanan bu 

saldırıya karşı dimdik ayakta duran 

Cumhurbaşkanımıza,

Başbakanımıza,

"Sığınağa gitm ek bize yakışmaz, burada 

ö lü rüz" d iyerek adını ta rih im ize  altın 

harflerle yazdıran Türkiye Büyük M illet 

Meclisi mensuplarımıza,

Tankların üzerine çıkan, önüne yatan, canı 

pahasına d e m o k ra s iye  sah ip  çıkan 

halkımıza,

Parti ayrımı gözetmeksizin demokrasiye 

uzanan ellere karşı b irlik ve beraberlik 

sergileyen siyasi partilerimizi,

Olayın duyulduğu ilk andan itibaren bu 

davaya sahip çıkan medyamıza,

Tüm siviltoplum  kuruluşlarımıza,

Canı pahasına ateşin üzerine g iderek 

dem okrasim ize sahip çıkan güve n lik  

mensuplarımıza,

Demokrasi adına g ö s te rd ik le ri b irlik , 

beraberlik, dayanışma ve kararlılıklarından 

ötürü yürekten kutluyoruz.

M illi iradeye ve demokrasim izin tüm  

değerlerine sımsıkı sahip çıkıyoruz.

Bu uğurda canını kaybeden şehitlerimize 

Allah'tan rahmet, yakınlarına sabır ve baş 

sağlığı, yaralılarımıza acil şifalar diliyoruz. 

Alanları boş bırakmayan hemşehrilerime 

de şükranlarımı sunuyorum.

Şunu herkes bilsin ki;

Türkiye Cumhuriyeti bir avuç cuntacıya 

boyun eğmez,

Türkiye Cumhuriyeti güçlü bir devlettir, 

çapulculara pabuç bırakmaz.

B ö y le  l i d e r l e r ’ , '

&İIUQ\lûMSTvce



Birecikliler, terör 
örgütü elebaşısı 
Fettullah Gülen’i 
infaz e tti
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Astılar
Birecik Belediye Başkanı Mehmet Faruk 

Pınarbaşı'nın öncülüğünde bir araya gelen halk, 
AK Parti İlçe Binasına kadar kol kola, omuz 
omuza, el ele yürüdükten sonra Fethullahçı Terör 

Örgütünü'nün (FETÖ) elebaşısı Fettullah Gülen'in 
maketini astılar.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın darbe 
girişiminin ardından yaptığı "Alanlara çıkın" çağrısına 
uyan Birecik halkı alanlarda sabahlarken, Birecik 
Belediye Başkanı Mehmet Faruk Pınarbaşı da gruba 
öncülük etti.



FIRAT 28

ARACI
DARAĞACI
OLDU ■

Şanlı Türk ta rih in in  sayfalarına 

kara b ir leke olarak geçen 15 

Temmuz 2016 gecesi yaşanan 

darbe girişiminin ardından halkın 

m eydan la rı boş b ırakm ad ığ ı 

B i r e c i k ,  t e r ö r  ö r g ü t ü n ü n  

elebaşısını da infaz etti.

Şapkasında "Demokrasi Düşmanı 

Fetoş", idam öncülüğünde "Adı; 

Fetoş, Suçu; Vata Haini, Cezası

İ d a m "  y a z ı l ı  m a k e t ,  

BirecikBelediyesi'nin iş makinesi 

darağacıgibi kullanılarakasıldı. 

Fe thu llah  G ü len 'in  m ake tine  

tüküren , yerlerde sürükleyen, 

yumruk atan, yuhalayan, tekme 

tokat girişen Birecik halkı, " İdam 

is te riz", Türkiye burada FETÖ 

nerede", "Baş Komutan Erdoğan 

bu m ille t sen in le " s loganları 

attılar.
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Yanlış haberi |Wl 
VALİLİK m  
YALANLADI

i l l i  i r a d e n i n  en g ü r  sesle 

yü kse ld iğ i B irec ik 'te , darbe 

gecesi bir gazetecinin Belediye 

Başkan ın ın  ha l k ın  sokağa ç ı kmas ın ı  

engellediği yönündeki yanlış haberi Şanılurfa 

Valiliği'nce yazılı açıklama ile yalanlandı.

Yayın Yönetmek 
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“GAZİANTEP’TE
DÜĞÜNDEYDİM”

Darbe g iriş im in in  o lduğu nu , G aziantep 'te 

katıldığı bir düğünde öğrendiğ in i belirten 

Başkan Pınarbaşı ,  d ü ğ ü n d e ,  Başbakan 

Yardımcısı Mehmet Şimşek'in de nikah şahitliği yaptığını 

ifade etti. Bakan Şimşek ile selâmlaştıktan 5-10 dakika 

sonra düğün merasiminin tamamlandığını ve Şimşek'in 

acil şekilde salondan ayrıldığını kaydeden Pınarbaşı, 

"Yanımda kayınbiraderim de vardı. Onun telefonuna 

oğlu İstanbul'dan b irgörüntü gönderdi.Tankların boğaz 

köprüsünü kapattığı anın görüntüleri. İlk anda 'terör 

olayı var, tedbir alınıyor' diye lanse edilmiş. Ben tankları 

görünce kayınbiradere, 'burada bir terslik var, terör olayı 

olsa köprüde polis olurdu, tankların ne işi var?' dedim. 

Aradan 5-10 dakika geçti, olayın darbe girişimi olduğunu 

öğrendik" dedi.
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Halkı, 27 gün süren 
demokrasi nöbetinde 
bir an olsun yalnız 

bırakmayan Belediye Başkanı 
Av. M. Faruk Pınarbaşı, 
vatandaşlara kendi elleriyle 
yemek de dağıttı. Daha sonra 
kalabalığa hitap eden 
Pınarbaşı, oynanan bütün bu 
oyunların, Türkiye’nin 
büyümesini, güçlenmesini 
istemeyen üst aklın tezgahı 
olduğunu söyledi.
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GÜCÜ YETMEZ
irlik olduğu sürece bu 
milleti bölmeye, diz 
çöktürmeye kimsenin 

gücünün yetmeyeceğini 
ifade eden Pınarbaşı, şöyle 
konuştu:
“Bu millet tökezleyebilir ama 
dimdik ayağa kalkmasını da 
bilir. Tıpkı Kurtuluş 
Savaşı’nda olduğu gibi, 
Sakarya’da, Çanakkale’de 
olduğu gibi. Bu millet büyük 
bir millettir. Bu millet savaşçı 
bir millettir. Bu millet, İslam 
halifeliğini üstlenmiş, yıllarca 
İslamiyet’in kılıcını çekmiş, 
İslam’ın dünyaya yayılması 
için her türlü cephede

savaşmış, her türlü pisliğe ve 
namussuzluğa karşı koymuş 
bir millettir. Onun için şunu 
unutmamaları lazım; bu 
millete kimsenin gücü 
yetmez. Yeter ki biz 
birliğimizi, dirliğimizi 
bozmayalım. Dik duralım, 
eğilmeyelim. Biz bunları 
yaptıktan sonra onların ne 
topu, ne tankı ne de 
uçakları bizleri durdurabilir. 
Devletin kurumlarına sızmış 
terör örgütü FETÖ’nün, milleti 
sokmak için zaman 
kollayan zehirli bir yılan 
olduğunu herkes gördü. 15 
Temmuz günü aklımızın

ucundan bile geçmeyen bir 
darbe girişimiyle karşı 
karşıya kaldık. Allah’a 
şükürler olsun ki o gece 15 
dakika gecikme ile 
Cumhurbaşkanımıza 
ulaşamadılar, Allah’a 
şükürler olsun ki 
Genelkurmay Başkanımıza 
o kağıtları imzalatamadılar. 
Cumhurbaşkanımızın 
çağrısından sonra sokaklara 
çıkıp, tankların önüne duran 
milletimiz öyle bir 
kahramanlık örneği gösterdi 
ki bunların aklı, hayali 
durdu."
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“600 YILLIK
HARÇLI 

PLANI”

Birecik Belediye Başkanı Av.
M. Faruk Pınarbaşı, terör 
örgütlerinin arkasındaki 

güçlerin, İslam ülkelerine önderlik 
yapmasını engellemek için Türkiye'yi 
bölmeye, parçalamaya, 
güçsüzleştirmeye çalıştığını ifade 
etti. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın, Almanya'nın Köln 
kentinde yapılan toplantıya 
telekonferans yöntemiyle 
katılmasının dahi engellendiğine 
dikkati çeken Pınarbaşı, "Bu neyin 
korkusu? Bu telaş niye?" diye sordu.

"EMRİ ÜST AKILDAN 
ALIYORLAR"
"Darbe başarılı olsaydı, insanlar 
sorgusuz sualsiz zindanlara atılacak, 
infaz edileceklerdi" diyen Başkan 
Pınarbaşı, "Emri FETÖ vermiyor, 
bunları kukla yerine koyup oynatan 
üst akıl veriyor. Bu üst akıl yıllarca 
Türkiye'nin düşmanı olan İsrail'di, 
yıllarca bize dost görünen 
Amerika'ydı, İngiliz siyasetini her 
dönem konuşturan İngiltere'ydi,
Almanya'ydı. Bugün bakıyorsunuz 
terör örgütlerini ellerindeki silahlara

ya Amerikan silahı, ya Alman silahı 
ya da İsrail'den giden silahlar. Peki 
bu silahlar nasıl gidiyor onlara? Nasıl 
geçiyor onların ellerine? Orduya 
sızmış, bugün ortaya çıkan hainler 
tarafından veriliyordu.

TERÖRÜN MAALİYETİ
Bu devlet terörle mücadeleye 500
milyar dolar para harcadı.
Bu ne demek biliyor musunuz? 
Birecik'te bir hastane yerine iki 
hastane demek. Birecik'in bir 
köprüsü olacağına iki köprüsü olacak 
demek. 2 bin TL maaş alan bir 
memurun 3 bin TL maaş alması 
demek. Türkiye'de yapılmayan 
yolların yapılması, okulsuz yerlere 
okul yapılması demek. Kişi başına 25 
bin dolar gelir demek. Türkiye'nin 
her yerinde sanayi olacak demek. 
Türkiye'nin her yerinde bereket 
olacak demek. Türkiye'de fakir insan 
kalmaması demek. Ama bu hainler, 
Türkiye'yi terör belasıyla uğraştırıp, 
40 yılda devletin 500 milyar dolar 
harcamasına sebep oldular" 
şeklinde konuştu.
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DOSTA GÜÇ
DÜŞMANA

GÖZDAĞ
Birecik halkı Belediye Başkanı M. Faruk Pınarbaşı'nın öncülüğündeki 

Milli İrade Nöbeti'ni bir gün bile aksatmadan sürdürdü. Büyükşehir 
Belediye Başkanı Nihat Çiftçi de nöbetteki Birecik halkını ziyaret 
ederek, kutladı.

Her gece ellerine aldıkları Ay-Yıldızlt bayraklarla meydanların yolunu tutan 
Birecikliler, dosta güç, düşmana göz dağı verdiler.
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Maaşa

rdu içine sızan bir 

grup cuntacının 

Türkiye'ye kabus 

yaşatan darbe girişiminin 

ardından demokrasiye sahip 

çıkmak için meydanların boş 

bırakılmadığı Birecik ilçesinde 

demokrasi gazisi krallar gibi 

karşılandı.

Belediye Başkanı Pınarbaşı, 

anlından öperek kutladığı 

gence, her ay belediyenin 

değil kendi özel imkanlarıyla 

bin TL maaş ödeyeceğini 

belirterek, "Bunu küçük bir 

armağan olarak değerlendirin.

İstanbul'da yaşanan olaylar 

sırasında yaralanan Birecikli 

genç 20 yaşındaki Cuma Zor, 

memleketi Birecik'e gelmek 

için Gaziantep Havalananına 

inişinde krallar gibi karşılandı. 

Belediye Başkanı Mehmet 

Faruk Pınarbaşı'nın talimatıyla 

görevlendirilen özel araçla 

hava alanında çiçeklerle 

karşılanan gence, Birecek'te 

nöbet meydanına gelişinde, 

halk davul -  zurna eşliğinde 

sevgi gösterisinde bulundu. 

Cuma Zor ise, "Demokrasimiz 

için sokaklara çıktık. Bu tarihin 

içinde yer almak bana gurur 

ve rd i." dedi.

Bağlandı
s.

Devletimiz olayda ölenleri şehit, 

yaralananları gazi olarak açıkladı. Size maaş 

bağlanıncaya kadar desteğim sürecek" 

dedi.
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rek, "Bizim milletimiz (dünyada mekan, 
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Birecik Kalesi artıl 
turizmin hizmetine!

ŞANUURFA’NIN Birecik ilçesi'nin ser 
bollerinden olan Birecik Kalesi’nin çevı 
sinde kamulaştırma çalışmalan yapılıy 
Belediye Başkanı Avukat M. Faruk Pın 
başı, Birecik’ in güzelleşmeye ve gelişi 
ye devam ettiğini belir
terek şunlan söyledi:

GÖRENLERİ 
BÜYÜLÜYOR

“Geçmişi Milattan Ön- ~  
ce 2000 yıllanna daya- 
nan, tarihi dokusuyla gö
renleri büyüleyen Birecik |
Kalemiz yıllara meydan 
okuyor. Kalemizde res
torasyon çalışmaları ta
mamlanmıştı. Şimdi sırada çevre düzen
lemesi çalışmalarımız var. Tamamlandığı 
zaman, kalemiz bölgemizin yeni ve 
önemli bir unsuru olacak.”

Başkan Pınarbaşı, kalede düzenleme ve 
güçlendirme çalışmaları yapıldığını, kale 
çevresinin ışıklandırılarak, özellikle hava- 
—  kararmasıyla birlikte muhteşem bir 

‘ ••A’ inıj belitti.

BİRECİK'TE
YATIRIMCIYA
KOLAYLIK

Ç A N LIU R FA h ın
O Birecik ilçesi 
Belediye Başkanı Av. 
M. Faruk Pınarbaşı, 
bölgeye yatırımcı 
çekmek için her türlü 
imkanlarını seferber 
ettiklerini belirterek. 
Taş üstüne taş koyan

başımızın taadır. Çün
kü. açılan her fabrika 
istihdam, aş-ekmek 
demektir" dedi.

Başkan Pınarbaşı, 
bölgedeki en 
önemli sorunun 
işsizlik olduğunu 
vurgulayarak.

"Bunun için yeni 
işyerleri, fabrikalar 
ve yatırım gerekli. 
Biz de yatırımcıyı 
bölgemize çekmek 
için her türlü desteği 
yasalar çerçevesinde 
sağlıyoruz" diye 
konuştu.

www.turkiyegazeteslcon

...so  Olmoyo ,v  lommuz kara b-r leke-ıak  Umde geçecek ama. Tû(X
milletinin Başkomutanı önderli

ğindeki dik duruşu da aynı şekil- ..anıan dol- do altın harflerle tarihteki yennı ^  -n  Hep birlikte de- alacak' şeklinde konuştu ,..z ışın knt kol» girdik bu Pınarbaşı, bir avuç katim vatan
...ianın parçalanılmayacağım tıay- linininin emellerine asin ulaşanın-■ ■  kırdık'şeklinde konuşlu yanağını belirterek 'Bugün ara-

V  Bneok Belediye Başkanı Faruk Pı- dan 15  gun geçfc ama halen dun ,
■  narbaş ise konuşmasında, milyon- g-oı ılımdık ayakla ve darüeye kar-
1  larca insan gozünu kapmadan şe- ;t  duruyoruz Cumhuriyetimize sa-

hjıdotc koşulken, bu yıico mlllehn lup çıkıyoruz, demokrasimize sz
■  mıhı mücadeledeki Işlıkiol ruhunu lup çıkıyoruz Dosl bıld-ğimlz 01-
■  koruduğunu bulun dünyaya bir kez kelede İşbirliği yapan eli k-1  daha .lan altıg.nı söyledi lıHer şükürler o Isj-J  Pınarbaşı. 'Birecik, ecdadının kan- ulaşaman - *  ramaniık ruhunu yomdon ayağa *•*--  kakJudı Her akşam oldu*
1  gece do camokm- '  kuyla su<-

Pınarbaşı, Birecikln üç problemi İçin 
- . görüşmelerde bulunduklarım ifede etti

SORUMLAR ÇÖZÜLÜYOR

Birecik belediyesi 
kolları sıvadı

« A U V .IT T B P A  TU  a

http://www.turkiyegazeteslcon
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0lŝ ı T ^ s is Z ! ^
I o ^ ü ,

-sğMSSı
jjH fc  nCmıoBU hugCne aŞafak

IVniaU fi»  ŞA?>WU Uçta*.. 3 1 3 7 3 3 3

H’den Biıecire

/ - e

(*‘î « S, °bçL. cauau? ~ ^efcıir r-

« £2>^ C jy u T  ̂  H *  rt/

, l̂ocnt , ^1 ^

j

, «a,b3s.

h ° ’n t ^ S n °‘‘k bjt*»hur**L8n*. 
*au‘ ' ° ı h ? Z 'd' < l ' * ^ K a

-aiıy i? ^ -

—u u  ondeılığm -^uiua dünyaya d ek i ̂ ac uıırupu da ayru peklide altın
ilan  ettiğim  söy led i. k ü fle rle  tar ılıt e k i yerim  ab cak " diyeipkan Pm aıbapı, "B uecık , ec- konuptu

tının  k a l'"  lıunrı yem - '’ ınaıbapı, b ı

lin in in  c ır» -"'
,VlJç ib fıfjn

°aonv ı — 

w „
Of5Wü0î

=W uf’bn“ ’  **>-

IoüS  “ * «  '«■

. at*ulUı, ^  la-,
S 00*11*

u“ nI- ' v ^  ^  »a l, UjU^ -  
°  ^  Sac “ ■ °Ü M  “ " ' “ «a.

"U lu '
lo r

- ^ a u E —
^ ^  '■mel/v, _ . “ •̂‘adakı Jcin^ 

#  # £iyjer;>«aUJbdi.

m il l i  ir a d e

,, ^k/cdı 

,Ba2tiere
t t ıh c

ola-
Oenyj

;au

3C|f »j
V3PQ, rop.

’ ^de/e.

4 Bin konut
Şanlıurfa turizminin gözdesi, Fırat Nehri'nin in
cisi olarak adlandırılan Birecik ilçesinde Toplu 
Konut idaresi Başkanlığfnca (TOKİ) 4 bin ko
nut yapılarak, halk kira öder gibi ev sahibi ola
cak.
Birecik Belediye Başkanı Fa
ruk Pınarbaşı, halkın en 
önem li ihtiyaçlarından birinin 
barınm a olduğunu belirterek.
'B iz im  m illetim iz dünyada m e
kan. ahrette iman derler. İn
sanlarım ızın aile leriy le rahatça J 
yaşayabilecekleri konul sahibi 
o lm aları için belediye olarak 
gerekli girişim lerde bulunduk.
TO Kİ ile yaptığım ız uzun so
luklu görüşm eler sonuç verdi 
ve 4 bin konut yapım ı için ka
rar çıktı* dedi.
Konut yapımı için uygun hazi
ne arazisi tahsis edild iğin i vur
gulayan Başkan Pınarbaşı, yö- I 
re halkının 200 ile 300 Türk Li
rası g ib i aylık ödem elerle, kıra 
öder gibi ev sahibi o lacaklarını 
kaydetti Defterdarlıkla yapılan 
yazışm alarda tahsis edilen bin
dönüm lük a landa çalışm aların en kısa sürede tamamlanacağı müj* 
ren Başkan Pınarbaşı, "Halkım ıza bu m üjdeyi verm ekten gurur du 
diye konuşlu.
Başkan Pınarbaşı, TOKİ'ye gösterilen yerin doğu yönünde olduğu 
rek, "Çoğu kentte  gelişim hep batıya doğru olur. Bizde ise doğuyc 
gelişim  söz konusu. Bizim  balı sınırım ız N izip'e dayanm ış durum* 
tarafım ız fıstık ağaçlarıyla dolu Güney tarafım ızda da verim li far/ 
mevcut. Geriye sadece doğu tarafım ız kalıyor" ifadelerim kulland



Pınarbaşı, “ Sahil projemi açıklarken benim 
hayal gördüğümü,
hatta yalan söylediğimi iddia edenler bile oldu.”

iip r l ıtrr ı "Tu d 1 - ■ » »  t  i
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Röportaj: Dilek A KIN

B
irecik Belediye Başkanı 
Av. M. Faruk Pınarbaşı 
ile 7 yıla sığdırdığı 
yüzlerce hizmetini konuştuk. 

Tarihi değerlerin korunması ve 
restorasyonundan sosyal yaşam 
alanları ve sosyal belediyecilik 
hizmetine kadar bir çok konuda

hemşehrilerine “hizmet bizden 
gücümüz sizden” diyor.
Tarihi ve doğal güzelliklerini 
Fırat N ehri ile taçlandıran 
Birecek’in güzelliğine görsel bir 
şölen sunan sahil projesi 
görenleri hayran bırakıyor.. 
Bilgi birikimi ve geniş vizyonu

projeleri ile gündemden 
düşmeyen Birecik Belediye 
Başkanı Av. M. Faruk 
Pınarbaşı’nın belediye 
başkanlığında ikinci dönemi 
kazanmasında etkin rol oynayan 
Sahil Projesi’nde üçüncü etap 
çalışmaları için proje hazırlandı.
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FIRAT'IN İNCİSİ

Belediye Başkanı Av. Pınarbaşı, 
pro je lerin i planlarken 3-5 yıl sonrasını 
değil 20-30 yıl sonrasında 
doğabilecek ihtiyaçları da göz önünde 
bulundurduklarını belirterek, "Sahil 
projesi benim hayallerimden biriydi. 
Bu projem i açıklarken benim hayal 
gördüğümü, hatta yalan söylediğim i 
iddia edenler bile oldu" 
hatırlatmasını yaptı.
Başkan Pınarbaşı, her şeye rağmen 
kendilerine güvenerek yola 
çıktıklarını ve projenin ilk etabını

2011 yılında başlattıklarını 
belirterek,"F ıra t’ın incisi Birecik’e 
yakışır projelerden biri olan Sahil 
Projesi ile vatandaşlarımıza görsel 
şölen sunmanın yanı sıra bir yaşam 
alanı da oluşturduk. Halkımızın 
aileleri, eş ve dostlarıyla hoşça vakit 
geçirdikleri, çocuklarımızın güven 
ortam ında özgürce koşup 
oynayabild ikleri bu proje ile halkımıza 
iş-aş imkanı sağladık. Projemiz 
öylesine beğenildi ki ikinci etabı da 
tam am ladık. Şimdi sıra üçüncü etaba 
geld i" dedi.

FIRAT'A HAYAT VEREN PROJE

Fırat N ehri'n in B irecik'teki kıyısına 
adeta hayat veren bu projenin ikinci 
etabını Halfeti yolu üzerinde 
gerçekleştird iklerin i anımsatan 
Başkan Pınarbaşı, "Bu 
çalışmalarımızda bakanımız Sayın 
Faruk Çelik'in büyük desteği oldu. 
Kültür Bakanlığımızdan da karşılıksız 
hibe aldık. Bu destekler sayesinde 
şükürler olsun ki; halkımızın karşısına 
mega proje lerle çıkabiliyoruz" 
ifadelerine yer verdi.
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BAKAN FARUK
ÇELİK’TEN DESTEK





Başkan Pınarbaşı, parklar, 
restoranlar, çay bahçeleri, 
oyun grupları, halka açık 
piknik alanları gibi tesislerin yer 

aldığı projenin üçüncü etabında 
neler olacağının bilgisini verirken 
de şunları kaydetti;
"Bildiğiniz gibi sahil projemiz 
sadece ilçe halkımız için değil 63 
kilometre mesafemizdeki 
Gaziantep ile il merkezimiz 
Şanlıurfa ve çevresinin de cazibe 
merkezi oldu. Güney Doğu'nun en 
prestijli projesine imza atmanın 
gururunu bu hizmetimizle yaşadık. 
Bu yoğun ilgi nedeniyle baktık ki

oluşturduğumuz yaşam alanları 
yeterli gelmiyor. Bu nedenle 
üçüncü etabın projesini hazırlattık." 
Başkan Pınarbaşı, üçüncü etapta da 
doğal güzellikleri bozmadan yaşam 
alanları oluşturacaklarını belirterek, 
" Aqua Parkımız ve lunaparkımız 
olacak. Doğal güzelliği taş yığınına 
çevirmeden, ahşap ağırlıklı 
mekanlar oluşturacağımız bu 
projemiz sayesinde artık yer 
sıkıntısından hiç kimse 
yakınmayacak. Halkımız, aile, eş, 
dost ve misafirlerini rahatça 
ağırlayabilecek."

TARİHE SAHİP ÇIKIYORUZ
Başkan Pınarbaşı, geçmişine sahip 
çıkmayan milletlerin geleceklerine 
de sahip çıkamayacaklarını 
vurgulayarak, binlerce yıllık 
geçmişe ile tarihe ışık tutan 
Birecik'te başta Birecik Kalesi 
olmak üzere bir çok tarihi eserin 
restorasyonunu Kültür Bakanlığı'nın 
desteği ile hayata geçirdiklerini 
vurguladı.
Av. M. Faruk Pınarbaşı 
restorasyonla kalmayıp kaleyi tam 
anlamıyla anıta çevirmek için 
kolları sıvadıklarını, bu kapsamda 
kamulaştırma yapacaklarını belirtti.



nıiin

TURİZMDEN
PAY ALMA
ÇABASI
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“biz bunu 
hakediyoruz.”

Turizmin bacasız sanayi 
olduğunu, istihdam, iş ve 
ekmek kapısını ifade 
ettiğini belirten Başkan 
Pınarbaşı, “Elimizdeki tarihi 
ve doğal güzelliklerimizi 
turizm açısından en iyi 
şekilde değerlendirme 
çalışmalarımız devam  
ediyor. Tabi hiç kimsenin 
elinde sihirli bir değnek 
yok. Bu hizmetleri en kısa 
sürede tamamlama

çabasındayız. Birecik’i 
sadece iç turizm değil 
dünya turizminde de 
değerlendirme 
hedefindeyiz. Çünkü, biz 
bunu hak ediyoruz. Biz 
marka bir kentiz. Allah’ın 
lütfettiği bu coğrafyada 
olmanın avantajlarını en iyi 
şekilde yöre ve ülke 
ekonomimiz için 
değerlendireceğiz” diye 
konuştu.

ÇALIŞMALARI
Birecik’i 
görünümüne kavuşturmak 
için yaptıkları çalışmaların 
Sahil Projesi ile kalmadığını 
ifade eden Pınarbaşı, 
“İlçemizin dört bir tarafını 
kilit taşı ve asfalt yaparak 
modem bir şehir inşa 
etmeyi amaçladık” dedi.
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“Görevi devir aldığımızda Birecik 
yeşil alanı olmayan bir çöl 
görünümündeydi. Fırat’ın incisi 
şehrimize yakışmayan bir 
manzara silip, yerine yemyeşil bir 
oksijen deposu olan bir şehir 
yapmayı hedefledik” diyen 
Pınarbaşı, turizm kenti olma 
yolunda emin adamlarla 
ilerlediklerini kaydetti.
Pınarbaşı, 2009’da göreve 
geldiklerinde ilçede bozuk yol 
bırakmayacaklarının sözünü 
verdiklerini hatırlatarak, şunları 
söyledi:
“Bu gaye ile yola çıkarak 
Birecik’in genelinde 6 yılda 
840.000 m2 kilit taşı yaptık ve 
hizmete sunduk. Sadece şehir 
merkezi odaklı olamadık, 
köylerimize ulaştık. Altın ova 
köyümüze 18.000 m2, Ayran 
köyümüze 24.000 m2, Mezra 
mahallesine 58.000 m2, Karşıyaka 
Mahallemize 20.000 m2 kilit taşı 
döşedik. Ayrıca Meydan 
mahallesine 50 bin metre kare ve 
Birecik ilçemizin unutulmuş 
mahalleri Hocaşerif ve Sancak 
mahallelerine toplamda 55 bin 
m2 beton yol yapıldı. Birecik’in 
her köşesine ulaşmaya çalıştık. 
Gerekirse kendi ellerimizle kilit 
taşlarını döşeriz dedik ve döşedik. 
Birecik’in şimdi şehir merkezinin 
dışında hizmete kenar 
mahallelerimizi dahil ettik. Bu halk

bu hizmeti gerçekten hak etmiş 
ama gerek ekonomi yönünden, 
gerek sürecin uzamasından 
dolayı hizmeti şimdi getirdik. 
Geceleri caddelerimizin ulaşımı 
kolaylaştırması için 
ışıklandırılması gereken her 
caddeyi, her kavşağı aydınlattık 
ve düzenledik. Kazaları 
önlemeye çalıştık, daha gösterişli 
bir Birecik hayal ettik. 
Yaptıklarımızla bu sözümüzü 
gerçekleştirdik.

30 ADET TAZİYE EVİ 
‘Her canlı ölümü tadacaktır’ 
ayetiyle yola çıktık ve her 
mahallemizde bir taziye evi 
olması gerektiğini düşündük. 
Halkımızın karda, kışta, yazın 
sıcağından çadırlarda taziye 
kabul etmelerine gönlümüz razı 
olmadı. Şehir merkezi odaklı 
olmadan tüm köyleri dolaştık, 
istekleri doğrultusunda taziye 
evlerinin temellerini atmaya 
başladık. Dualarla, Bismillah 
diyerek işe koyulduk. Kollarımız 
sıvayarak her mahallemize ve 
köyümüze taziye evleri yapmaya  
başladık. Yaptığımız taziye 
evlerinin 12 tanesi şehir 
merkezinde olup, 18 adeti ise 
köylerimizde yapılmakta olan ve 
yapımı tamamlanmış taziye 
evlerimizdir.”
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Fırat’ın incisi Birecik 
kıyısına yakışır bir 
şekilde tekne tahsis 

ettiklerini belirten Pınarbaşı,” 
halkımızın aileleri ile birlikte 
nezih bir ortamda Fırat 
üzerinde hoş gezintiler 
yapmalarını sağladık. Fırat’ın 
eşsiz manzarasını halkımızın 
ayaklarının altına serdik. 
İlçemizden Fırat Nehri’nin 
geçmesi nedeniyle yaz 
ayalarında sık sık yaşanan 
boğulma olaylarının önüne 
geçmek için halkımıza 
ücretsiz havuz tahsis ettik. 
Gençlerin Fırat’a girmesini 
engelledik ve boğulma 
olaylarının önüne geçtik” 
dedi.

KÜLTÜR MERKEZİ
Halka sundukları modern 
kültür merkezinde 500 kişilik 
konferans salonu, düğün 
salonu ve halkın 
faydalanabileceği sosyal 
etkinlikler ve tiyatro 
gösterileri için iki katlı gösteri 
alanı oluşturduklarını anlatan 
Başkan Pınarbaşı, İftar Çadırı, 
gıda yardımı, öğrencilere 
kırtasiye desteği, İŞKUR 
Projesi kapsamında 
kadınlara çalışma alanı ve 
engelli vatandaşlar için 
çeşitli eğlence 
organizasyonları gibi birçok 
çalışma gerçekleştirdiklerini 
ifade etti.

Toplumda kadının önemine 
dikkati çeken Pınarbaşı, 
“Hayatımızda ki en değerli 
varlıklar annelerimiz 
kadınlarımızdır dedik ve 
onlara iş istihdamı sunacak 
alanlar oluşturduk. Yapılan 
tekstil fabrikasında yüzlerce 
Birecikli kadını istihdam edip 
iş sahibi yaptık. Elimizden 
geldiğince her 
vatandaşımıza ulaşmayı 
çalıştık ama önceliğimiz 
engelli vatandaş dedik ve 
onlara engelli olmadıklarını 
hissettirmek için 
organizasyonlar düzenledik. 
Engel yoktur dedik ve onlara 
kol kanat gerdik isteklerine 
cevap verdik.”



Belediye Başkanı Av. M. Faruk 
Pınarbaşı:

Şehir yukarı taşınacak, yeni bir
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"Şehir yukarı 
taşınacak"

Başkan Pınarbaşı, yeşilin hem çevreye görsel bir şölen hem 
de oksijen sağladığını belirterek, şöyle devam etti:

"Görevi devir aldığımızda Birecik çölden ibaretti. Biz 
göreve geldiğimizde bir söz verdik. Daha ferah daha yeşil bir 
Birecik, oksijen deposu olacak bir şehir hüviyetine kavuşacak 
dedik ve bunu halkımıza sunduğumuz koca bir sahil parkıyla 
sağladık. Her alanda yeşilin öneminden bahsederek Birecik'in 
genelini ağaçlandırdık, yemyeşil bir alana çevirdik. Çocuklarımız 
dedik ve onlarıda unutmadık. Her yaptığımız yeşil alan içine oyun 
grupları yaptık. Evlerinde sıkılan Birecikli vatandaşlarımızın, daha 
ferah bir ortamda aileleriyle sohbet edebilmeleri için her 
mahalleyle yeşil alanlar oluşturduk. Bu gaye ile çıktığımız yola 7 
yılda Birecik genelinde toplam 265.000 m2 yeşil alan inşa ettik. 
Yeşil alanda ayrıca programımızda yaklaşık 210 bin metre kare 
yeşil alan için alt yapı çalışmalarımız devam etmektedir."
Belediye Başkanı Av. M. Faruk Pınarbaşı, 4 bin konutluk TOKİ 
projesinde ilk kazmanın yıl sonuna doğru vurulacağını belirterek, 
şehri büyük oranda rahatlatacak proje ile ilçede yüksek seyreden 
kira bedellerinin de yüzde önemli oranda düşmesini 
beklediklerini söyledi.

TOKİ KONUT YAPACAK
TOKİ konutları için 4 bine yakın başvuru aldıklarını ve yer 
tahsisinin yapıldığını ifade eden Pınarbaşı, "TOKİ'nin ana 
felsefesi, arsayı para ödemeden temin etmek. Öncelikle Maliye 
Bakanlığı ile görüşüldü, Hazine'ye ait bir yer tespiti yapıldı" dedi. 
Konut sayısını önce 1.500 olarak belirlediklerini, daha sonra 4 
bine çıkardıklarını vurgulayan Pınarbaşı, "Şehir Şanlıurfa yönüne 
doğru gelişiyor. OSB o bölgede yapılıyor, hastane o bölgede 
bitmek üzere. Yeni yatırımlar o bölgede olacağı için şehri bu dar 
bölgeden çıkarmamız lazım. Şu anda Birecik'te en büyük 
problem, ev yapmak için arsa olmayışı. Bu da konut fiyatlarının 
yüksek olmasına yol açıyor" ifadelerini kullandı.
Birecik'te bölge standartlarına oranla kira bedellerinin çok yüksek 
olduğunu belirten Pınarbaşı, "4 bin konut tamamlandığında kira 
bedelleri sanıyorum yüzde 50 düşecek. Talebi 4 binde kapattık, 
yoksa başvuru 5 bini hatta daha fazlasını bulabilirdi" diye 
konuştu.
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YAYA KÖPRÜSÜ
PROJESİ

Belediye Başkanı Av. M. Faruk Pınarbaşı, filmlere, şarkı ve 
türkülere konu olan Fırat Nehrinin Birecik'ten geçen 
bölümüne ikinci gerdanlık takmaya da hazırlandıklarını 
bildirdi.
Araç ve yaya geçişine hizmet veren Birecik Köprüsü'nün 
yanı sıra yayalara özel bir köprü hazırlığı yaptıklarını 
belirten Başkan Pınarbaşı, projeyi hazırlayıp, Kültür ve 
Turizm Bakanlığına sunduklarını bildirdi.
Pınarbaşı, toplam uzunluğu 2 bin 800 kilometre, Türkiye 
sınırları içinde kalan bölümü ise bin 263 kilometre olan 
Fırat Nehri'nin Birecik kıyısından en iyi şekilde faydalanma 
çabasında olduklarını söyledi. Birecikli vatandaşlarımızın 
rahat bir şekilde şehrin bir yakasından öbür yakasına 
geçmesi için tasarlanan yaya köprüsü projesi hayata 
geçtiğinde Birecik'in iki yakasının tekrardan birbirine 
bağlanacağı belirterek, konuşmasını şöyle sürdürdü: 
"Halkımızın ve turistlerin Fırat Nehri üzerinde vakit 
geçirmesini sağlayacağız. Köprünün mimarisinde birçok 
yapıdan esintiler olacak. Paris'teki Eyfel kulesinin şehrin 
simgesi olması gibi. Londra'daki Thames meydanında 
dönen dönme dolap gibi. Mostar köprüsü gibi bizim 
yapacağımız köprü de şehrimizden izler taşıyacak. Harran 
evlerinde ki kubbe tekniği ve Birecik araç köprüsü ile balıklı 
gölde ki kemer tekniğini birleştirerek bölgemizden izlerle 
yaya köprüsünü inşa edeceğiz. Yaya köprüsü herkese hitap 
edecek şekilde planlandı. Üzerinde balık tutm a 
platformları, oturma alanları süs havuzları gibi birçok 
sosyal aktiviteli olması planlandı. Ayrıca Birecik araç 
köprüsünü de ışıklandırıp modern bir hale getireceğiz." 
Başkan Pınarbaşı, belediye başkanlığının ikinci döneminde 
mega projelerinden birisi olacak köprünün toplam 
maliyetinin 3 milyon dolara mal olacağını belirterek, "Bu 
köprüden geçenler, ilçemize kattığı değere tanık olanlar 
'bu köprü Pınarbaşı döneminde yapılmıştı' diye ansalar 
bizim için en büyük zenginlik budur. Ben her zaman kalıcı 
eserler bırakmaktan yanayım. Yol, su kanalizasyon gibi 
klasik belediyecilik hizmetleri zaten aslı görevlerimiz. 
Önemi olan mega projeleri ilçemize kazandırıp değer 
katmaktır" şeklinde konuştu.



Siz isteyin, ben pişireyim..,

Karşıyaka Mah. Fırat Sanayi Sitesi C/7 Blok No:1 63400
Birecik/ŞANLIURFA

T: 0414 652 11 22 / F: 0414 652 11 20
www.beyboran.com.tr

http://www.beyboran.com.tr
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Tarih kaynaklarına göre, Antep fıstığı, ilk olarak Etiler 
zamanında Anadolu'da b itk i kü ltü rüne alındı. 
Efsaneye göre, Kraliçe Shaba, fıstığı, "krallığın 

yiyeceği" olarak açıklamış, halktan olanların bu meyveyi 
ye tiş tirm es in i ve tüke tm esin i yasaklamıştı. Daha o 
çağlarda kral sofralarına girmiş olması, Antep fıstığının 
besleyici değerinin bilindiğini gösteriyor. İlk olarak Etiler'in 
yerleştiği Güney Anadolu'dan M.S. 1. yüzyılda Roma'ya, 
oradan Akdeniz Havzası'na götürülmüş ve oradan da 
İspanya, Kuzey Afrika, Sicilya, Güney Fransa'ya yayıldı. İran, 
Afganistan, Hindistan'da yabani türleri bulunan Antep 
fıstığı, 19. yüzyılın ikinci yarısında ABD'ye yayıldı.
Fıstık, günümüzde sağlık açısından faydaları ve lezzetiyle 
önemini giderek artırıyor. Yeşilin en güzel tonuna ismini 
veren Antep fıstığı, hem ekonomik hem de kültürel 
anlamda Birecik ekonomisinin en önemli tarım ürününü 
oluşturuyor.
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A dı her ne kadar 
"Antep" olarak anılsa 
da son dönemde 

fıstık üretiminde Şanlıurfa, 
hem Gaziantep hem de 
Türkiye'de üretimin yapıldığı 
diğer iller Adıyaman, 
Kahramanmaraş ve Siirt'in 
birkaç adım önünde yer 
alıyor. Şanlıurfa'da ise 
üretim, Birecik ilçesinde 
yoğunlaşmış durumda. 
Birecik'i sarıp sarmalayan 
Antep fıstığı bahçeleri, 
sağladığı istihdamın yanı 
sıra ilçe ekonomisini de 
ayakta tutuyor.

Birecik halkının en önemli 
geçim kaynağı olan Antep 
fıstığı üretiminin bilinçli 
şekilde yapılması, verim ve 
kalitenin artırılması için zaman 
zaman Kaymakamlık, Belediye, 
İlçe Tarım ve çeşitli birlik ve 
kuruluşlarca "Antepfıstığı 
yetiştiriciliği" üzerine teorik ve 
uygulamalı eğitimler 
gerçekleştiriliyor. Bu 
eğitimlerde üreticiler; bahçe 
kurma ve mekanizasyon, bitki 
beslemesi, sulama, budama, 
hastalık ve zararlılarla 
mücadele konularında 
bilgilendiriliyor.



A ntep fıstığı, lezzetli ve besin 
elementleri bakımından oldukça 
zengin bir ürün. 100 gram Antep 

fıstığı içi; 600 kalori, yüzde 22 protein, 
yüzde 55 yağ ve yüzde 15 karbonhidrat 
içeriyor. Antep fıstığının, fosfor, potasyum, 
kalsiyum, vitamin E, vitamin B l, vitamin B2 
ve nikotinamit bakımından zengin olduğu 
da bilimsel olarak kanıtlanmış durumda.

HEM BESİN 
DEĞERİ YÜKSEK 
HEM LEZZETLİ
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SİNDİRMİ KOLAY
Besin öğeleri bakımından sert kabuklu 
yemişlerden fındık ve ceviz ile 
karşılaştırıldığında; protein açısından en yüksek 
değere sahip olan Antep fıstığı, ayrıca, sığır 
etinden daha fazla protein içeriyor. Protein 
kalitesi açısından değerlendirildiğinde; 
hayvansal bir besin olan sığır etinin insan 
vücudunda sindirilebilirliği yüzde 91-100 
değerleri arasında iken, bitkisel kaynaklı bir 
besin olan Antep fıstığının sindirilebilirliği yüzde 
69-90 değerlerine sahip.
Beslenme otoriteleri, Antep fıstığı ve diğer sert 
kabuklu yemişlerin hem içerdikleri protein 
miktarı hem de protein kalitesi olarak 
düşünüldüğünde, sağlıklı beslenme 
rehberlerinin oluşturulmasında kullanılan besin 
grupları içinde et vb. grubunda yer alması 
gerektiğini belirtiyor. Özellikle beslenmesinde 
hiçbir et ürününe yer vermeyen, ancak 
hayvansal gıda olan süt, yumurta gibi besinleri 
tüketen vejetaryenlerin, sert kabuklu meyveleri, 
et, tavuk ve balık yerine tüketebilecekleri ifade 
ediliyor.

Diyet uzmanları, hem kalorisi diğer çerez 
türlerine göre çok daha düşük olması 
hem de tam bir sağlık deposu olması 

nedeniyle Antep fıstığını, "en masum 
atıştırmalık" olarak tanımlıyor. Kalp ve damar 
sağlığı açısından elzem bir element olan 
potasyum yönünden oldukça zengin bir 
kuruyemiş türü olan Antep fıstığı, kalp sağlığını 
koruduğu gibi, kan şekerini de düzenliyor. Beyne 
ve tüm hücrelere yeterli kanın pompalanması, 
sağlıklı bir beden, güzel bir cilt ve parlak bir zihin 
anlamına geliyor. Aynı zamanda Antep fıstığı, çok 
az besinde bulunan fosfor miktarı ile kemik ve 
diş sağlığına her yaşta çok önemli katkılar 
sağlıyor. Antep fıstığı, bu özelliği ile kemik ve diş 
gelişimini henüz tamamlamadıkları için 
çocuklara verilebilecek en sağlıklı 
atıştırmalıklardan biri olarak kabul ediliyor.



Bedenin enerji döngüsünde çok 
önemli yere sahip iki madde, 
tiamin ve magnezyum Antep 
fıstığında bolca bulunuyor. Enerji deposu 

Antep fıstığı, düşük yağ içeriği nedeniyle 
sporcuların da gözdesi haline gelmiş 
durumda. Spor yapan bireyler için Antep 
fıstığının diğer önemli bir özelliği, önemli 
miktarda B6 vitamini içeriyor olması. 
Aynı zamanda protein içeren bir fıstık

türü olan Antep fıstığı, sporcular arasında 
yaygın olarak kullanılan enerji içeceğinin 
de yerine tüketilebilecek hem doğal hem 
de lezzetli bir ürün. Yeşilin en güzel 
tonuna ismini veren Antep fıstığı, 
kolesterol içermediği gibi, kilo da 
aldırmıyor. İçerdiği yağlar da zararsız. 
Hatta kalp ve damar sağlığı için elzem 
olan doymamış yağlar.
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Ziraat Mühendisleri Odası'nın 2015 Yılı 
Antep Fıstığı Raporu'nda yer alan 
bilgilere göre, Türkiye, Antep fıstığı 
üretiminde İran ve ABD'den sonra dünyada 

üçüncü sırada yer alıyor.
2015 yılında 1 milyon 23 bin ton olan 
dünyadaki toplam üretimin 480 bin tonunu, 
yani yüzde 46.92'sini İran karşılıyor. Toplam 
üretimin, 240 bin tona tekabül eden yüzde 
23.46'lık kısmı ABD tarafından 
gerçekleştirilirken, 144 bin tonluk yüzde 
14.08'lik bölümü ise Türkiye'de üretiliyor. 
Ülkemizi, 80 bin ton (yüzde 7.82) ile Çin, 57 
bin ton (yüzde 5.57) ile Suriye, 22 bin ton 
(yüzde 2.15) ile diğer ülkeler izliyor.

ÜRETİM ALANI SÜREKLİ 
ARTIYOR
Türkiye'de Antep fıstığı üretim alanı her 
geçen yıl artış gösteriyor. Verim ve kalitenin 
artırılması için uygulanan çağdaş üretim 
metotları ile ortalama verimde de istikrarlı 
bir artış gözleniyor. Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK) verilerine göre, 2009 yılında 2 milyon 
144 bin 897 dekar alanda Antep fıstığı 
üretimi yapılırken, 2015 yılına gelindiğinde 
alan miktarı 2 milyon 871 bin 232 dekara 
çıkmış durumda. Ortalama verim ise 
2009'da 2.71 kilogram iken, 2015'te 4.02 
kilograma ulaştı.

Toprak ve iklim isteği bakımından diğer 
meyve türlerine göre fazla seçici bir tü r 
olmadığı için özel bir konuma sahip olan 

Antep fıstığının Türkiye'de; pistacia khinjuck, 
pistacia terebinthus, pistacia atlantica, pistacia 
palestina ve pistacia verafıstık türleri yaygın 
olarak bulunuyor. Ülkemizde en çok üretilen 
Antep fıstığı çeşitleri arasında ise Siirt, kırmızı, 
ohadi, kellekoçi, uzun ve halebi çeşitleri öne 
çıkıyor. Ülkemizde üretimin yüzde 90'ı 
Şanlıurfa, Gaziantep, Adıyaman, 
Kahramanmaraş ve Siirt'te yapılıyor.
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U"  "  retim alanındaki artışa paralei 
olarak ağaç sayısı da yıldan yıla 
artıyor. Meyve veren ve vermeyen 

ağaçların toplamı 2009 yılında 41 milyon 
605 bin 601 iken, 2015 yılında bu rakam 
51 milyon 140 bin olarak belirlendi. 2000

yılında 75 bin ton olan Türkiye'nin 
toplam fıstık üretimi ise, 2015 yılında 144 
bin ton olarak gerçekleşti, ihracat 
rakamları yıldan yıla değişiklik gösterse 
de 4.8 milyon dolardan 48 milyon doları 
görmüş durumda.
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İSTİHDAM
Raporda çözüm önerileri de yer 
alırken, şu ifadelere yer verildi: 
"Yeni kurulacak kapama fıstık 
bahçelerine tesis desteği 
verilmeli, alan bazlı desteğe 
geçilmelidir. Depolama süresi 
uzun olan Antep fıstığında, 
piyasada kaliteli ürünün her an 
bulunabilmesi, fiyat istikrarı 
sağlanması ve üreticinin yeterli 
gelir elde edebilmesi için lisanslı 
depoculuk ve ürün ihtisas 
borsaları kurulması 
gerekmektedir. Antep fıstığı 
tarımı özellikle ülkemizde 
yapıldığı şekli itibarı ile çok emek 
isteyen bir faaliyettir. Ve bu 
alanda en az 300 bin kişi bu 
alanda istihdam edilmektedir. 
Dolayısı ile Antep fıstığı tarımı 
işsizliği önlemekte, ekonomiyi 
güçlendirmekte ve olası 
toplumsal güvenlik sorunlarının 
önüne geçmektir. Ayrıca 
toplumun sosyal, bireylerin 
psikolojik olarak daha müreffeh 
olmasını sağlamaktadır."
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ÇITU X MAMIŞI

Baklavai,
“ÇITLAMIŞ’ı
Çerez Oluyor

Fıstık hasadı, üç aşamada gerçekleşiyor. Dış kabuk 
yeşilden boz rengine döndüğünde, kabuk henüz 
açılmadan, yani çıtlamadan toplandığında fıstığın 
içi en koyu yeşil, en güçlü rayihayı verir.
Baklavada, dondurmada bu fıstık kullanılır. Biraz 
daha olgunlaşınca çikolata, lokum endüstrisinde 
kullanılır. Bir ay sonra, hasadın sonunda, yani tüm 
kabuklar çıtladığında kuruyemişçiler için en 
makbul ürün ortaya çıkar..."

Özet olarak baklavacı için fıstığın çıtlamamışı, 
kuruyemişçi için çıtlayıp mükemmel şekilde 
açılmışı makbul. En yüksek fiyatı bu standarttaki 
ürün alıyor.
Fıstık salkımları elle toplanıyor, ağaç asla 
silkelenmiyor. Çünkü gelecek yılın ürünü, 
patlamaya hazır filiz halinde aynı dalın üzerinde. 
"Kara göz"ü koparttığınızda, ertesi yıl ürün yok!



Yemeklere de
Lezzet
Katıyor
Fıstık sadece baklava ve tatlılarda 
değil, yemeklerde de kullanılıyor. 
Antepfıstığı yerel mutfakta tatlı 
dışında pek çok yemeğe lezzet katıyor. 
Buhara pilavı, etli pilavın üstüne 
serpiliyor. Fıstık kebabının yanı sıra içli 
köfteye de konuyor.
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BİRECİK
FARKINI
GÖSTERDİ

İsmail
ÇÖLKESEN

Gazeteci

Şanlıurfamız nedense sayısız değerleri içinde barındırıyor. 
Ne yok ki... Balıklıgöl, Dünyanın ilk üniversitesi, insanlık 
tarihinin yeniden yazıldığı Göbeklitepe kalıntıları, çiğköfte, 
isot, bir de fıstık... Benim dilim Antep fıstığı demeye varmıyor. 

Çünkü, Şanlıurfa üretiyor, namını Gaziantep yürütüyor. Fıstık 
Şanlıurfa'da en fazla Birecik'te yetişiyor, üstelik en kaliteli fıstık 
da bu ilçeden çıkıyor. Tüccarların öncelikli tercihini, baklava 
ustalarının göz bebeğini Birecik fıstığı oluşturuyor.
TÜİK'in yaptığı açıklamaya göre, Türkiye'de "Antep Fıstığı" 
üretiminin en fazla olduğu il Ş.Urfa'dır.
Türkiye İstatistik Kurumu'nun (TÜİK) yaptığı açıklamaya göre, 
Türkiye'de 88 bin 600 ton Fıstık üretilmiştir. 2013'te Urfa'da 30 
bin 574 ton fıstık üretilerek Türkiye ihtiyacının yüzde 34,5'i 
karşılanmıştır. Urfa'yı 18 bin 831 ton üretimle Siirt ve 9 bin 936 
ton ile Antep takip ediyor.
Urfa'da fıstık ağaçları mevcut tarım alanlarının yüzde 50'sini 
kaplıyor. En büyük üretim Urfa'da yapılıyor. Ancak yeterli 
sanayimiz olamadığı için Antep'e giden fıstıklara Gaziantep 
damgası vuruluyor.
Biz Şanlıurfa fıstığına sahip çıkmıyor diye üzülürken, vizyon 
sahibi bölgesinin sorunlarının vakıf Birecik Belediye Başkanı M. 
Faruk Pınarbaşı'nın fıstık için verdiği mücadeleyi görmek, 
yüreklerimize su serpti.
Önce kenti tanıtan dergi hazırlatan sayın başkan ardından 
fıstığın serüvenini yansıtan katalog hazırlığının talimatını verdi. 
Ben inanıyorumki sayın Pınarbaşı fıstığı tıpkı fındık gibi 
destekleme kapsamına aldırıncaya kadar mücadeleyi 
bırakmacak. Tuttuğunu koparan belediye başkanımızın bizde 
yanındayız.
Gazeteciler olarak, dahada önemlisi bir Şanlıurfalı olarak kendi 
adıma söz veriyorum bu mücadeleye kalemimle destek 
sağlıyacağım.
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HASAT
TEMMUZ’DA 
BAŞLIYOR

Hasat sezonu Temmuz sonunda 
Suriye sınırı boyunca uzanan 
Barak Ovası'ndan "boz" yani 
tam olgunlaşmamış fıstık toplanmasıyla 

başlıyor. Ardından ikinci dalga geliyor.
Yetişkin, yani "ben" fıstık hasadı 
Ağustos sonunda başlayıp, eylülde 
doruğa ulaşıyor. Bir ay sonra irtifası 800 
metreyi aşan kuzey ilçelerinde 
tamamlanıyor.
Fıstığın, yüksekte, yamaçta, hasadı zor 
bölgede yetişeni daha makbul görüyor. 
Bununla birlikte baklavacılar, koyu yeşili 
nedeniyle Urfa'nın Birecik'inde 
yetişenleri, kuruyemişçiler ise Barak
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EMEKÇİNİN

"YEŞİL" 
ALTINI

BİR YIL AZ BİR YIL ÇOK VERİYOR
Fıstık bir yıl az, bir yıl çok ürün veriyor. Her 
ne kadar Antep fıstığı Araştırma İstasyonu, 
aşılama yoluyla 5 yaşındaki ağaçtan ürün 
almayı başardıysa da 10 yaşına kadar 
çocukluk dönemi. 30 yaşında olgunluğa 
erişince, verimli yılında 80 kilograma kadar 
fıstık veriyor.

Bahçede günlüğü 5 0 TL'den fıstık 
toplayan tarım işçisinden, tezgahta 
tuzlu fıstık satan kuruyemişçisine 
bölgede 210 bin kişi hayatını "yeşil 

altın"dan kazanıyor.
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ŞANLIURFA



Türkiye'de 41 ilde Antep 
fıstığı yetiştirildiğini, 
üretimin çok büyük bir 
bölümünü Güneydoğu Anadolu 

Bölgesi illerinin sağladığını belirten 
Türkiye Ziraat Odaları Birliği 
Başkanı Şemsi Bayraktar, "TÜİK'in 
2014 verilerine göre, Şanlıurfa 21 
bin 494 tonluk üretimle birinci. Bu 
ilimizi, Antep fıstığı ağaç sayısında 
birinci olan Gaziantep 17 bin 231 
tonla, Siirt 15 bin 228 tonla takip 
etti. Adıyaman 9 bin 704, 
Kahramanmaraş 2 bin 438, Kilis 2 
bin 349, Manisa 2 bin 45,
Diyarbakır 1511, İzmir 1281,
Mersin 1232, Mardin 1213, 
Çanakkale 769, Batman 692, diğer 
iller 2 bin 813 ton Antep fıstığı 
üretti" dedi.

ÜRETİMİ VE İHRACATI ARTIRMA 
POTANSİYELİMİZ VAR 
Ülkemizde Antepfıstığı sulanmayan 
koşullarda yetiştirildiğine işaret 
eden Bayraktar, Antepfıstığı 
üretiminde ileri olan ülkelerden 
gerek İran, gerekse ABD'nin 
Kaliforniya eyaletinde yetiştiriciliğin 
sulu koşullarda yapıldığını 
vurguladı. Bayraktar şunları 
kaydetti:
"Ülkemizde halk arasında Antep

fıstığının sulanmadan yetiştirileceği 
şeklinde yanlış bir kanı yaygın 
olmasının yanında sulama 
imkanlarının da yetersiz olması 
sebebiyle Antep fıstığı üretimimiz 
düşüktür. Antep fıstığı sulamadan 
değil taban suyu seviyesinin yüksek 
olmasından hoşlanmaz. Antep 
fıstığı üretiminde geleneksel 
metotlar bırakılmalı, kalite ve 
verimi artıran sulamaya önem 
verilmelidir. Dünyada üretim 
bakımından ilk sırada yer alan 
İran'da yetiştiricilik sulanan 
koşullarda, sık dikim ya da yoğun 
dikim şartlarında yetiştirilmektedir. 
Bakım işlemleri ve hasat yine diğer 
ülkelerdeki gibidir. ABD'de ise yine 
sulanan koşullarda yetiştiricilik 
gerçekleştirilirken hasat ve hasat 
sonrası tüm işlemler 
mekanizasyonla yapılmaktadır. 
Ülkemizde ise hasat elle ve hasat 
sonrası işlemler de yaygın olarak 
geleneksel yöntemlere göre 
yapılmaktadır. Diğer ülkelerle 
rekabet edebilmek için sulamanın 
yanında teknik, hasat ve hasat 
sonrası işlemlerin modern bir 
şekilde yapılması gerekiyor. 
Dünyanın üçüncü büyük üreticisi 
Türkiye, Antep fıstığında yeterince 
ihracat yapamıyor."
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Birecik Belediye Başkanı M. Faruk Pınarbaşı, fındığa verilen 
değer ve desteğin, bölge ekonomisine önemli katkılar sağlayan 
Antep fıstığına da verilmesi gerektiğini söyledi.

"Fıstık Hasat Şenliğinde konuşan Pınarbaşı, hasadın tüm Türkiye, 
Şanlıurfa ve Birecik için hayırlı olması temennisinde bulundu. Fıstığın 
Türkiye ekonomisi, bilhassa bölgesel olarak bakıldığında Şanlıurfa 
ekonomisi için büyük önem arz ettiğini belirten Pınarbaşı, "Bugün 
Şanlıurfa'da fıstık ağacı sayısı 17 milyon iken, bunun 8 milyon adedi 
sadece Birecik'te ve dolayısıyla Şanlıurfa'nın fıstıktan elde ettiği gelirin 
yüzde 45'ine tekabül eden bir rakam. Birecik için çok önemli bir 
ekonomik gelir" dedi.

"SANAYİ YO K, FISTIK A Ğ AÇLA RI VAR"
"Birecik'te sanayi yok ama fıstık ağaçları var" diyerek fıstığın ilçe 
ekonomisi için önemine dikkati çeken Pınarbaşı, "Bir aile, bahçesinden 
yılda 2 ton fıstık aldığı zaman bu 40 bin TL gelir demek. Hesapladığınız 
zaman aylık bazda 3 bin 500 TL gibi bir gelire tekabül ediyor ki bu 
rakam asgari ücretin üç katı. Dolayısıyla fıstık, bu bölgenin can damarı" 
diye konuştu.

"FISTIK  NE YAZIK Kİ D ESTEKLEN M İYO R"
Birecik Belediye Başkanı Faruk Pınarbaşı, bölge ekonomisi için bu kadar 
önem arz eden fıstığa bugüne kadar yeterince değer verilmediğini dile 
getirerek, şunları söyledi:
"Çok enteresan, bu kadar ekonomik geliri olan, bu kadar ülke 
ekonomisine katkıda bulunan fıstık, ne yazık ki desteklenen ürünler 
arasında değil. Bu Türkiye için, Şanlıurfa için büyük bir eksiklik. Devletin 
bu konuda hassasiyet göstermesini istiyoruz. Çünkü fıstık hakikaten 
önemli. Biz fıstıkla alakalı çok güzel bir katalog hazırlatıyoruz. Bu 
konuda bakanımızın, valimizin, ilgili kurumların görüşlerini de alacağız. 
O kataloğu yaptırmamızın tek amacıfıstığı tanıtmak ve fındığa verilen 
değer kadar fıstığa da değer verilip, katkı sunulmasını sağlamak."



FISTIK 
ÜRETİMİNDE
TÜRKİYE
LİDERİ

Şanlıurfa Valisi Güngör Azim Tuna da, Şanlıurfa'nın 
fıstık üretiminde Türkiye'nin lideri olduğuna 
dikkati çekerek, "Potansiyeliyle gelecek vadeden 
Şanlıurfa'mız, bundan sonra fıstıkta olduğu gibi birçok 

alanda kendinden söz ettirecek" dedi.
Hasat şenliğine katılan Şanlıurfa Valisi Güngör Azim 
Tuna, Büyükşehir Belediye Başkanı Nihat Çiftçi, AK 
Parti Şanlıurfa Milletvekili Ahmet Eşref Fakıbaba, 
Birecik Kaymakam Vekili Mutlu Koksal, Birecik Belediye 
Başkanı M. Faruk Pınarbaşı, GAP Bölge Kalkınma 
İdaresi Başkan Yardımcısı Mehmet Açıkgöz, Gıda Tarım 
ve Hayvancılık İl Müdürü Murat Çakmaklı, İl Jandarma 
Komutanı Albay Mustafa Kemal Timuroğlu ve fıstık 
üreticileri, yapılan konuşmaların ardından birlikte fıstık 
topladı.
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FISTIK FESTİ
KATALOG Hazırlığı
F ıstığın hak ettiği değeri 

görebilmesi için tanıtım atağı 

başlatan Birecik Belediye 

Başkanı Av. M. Faruk Pınarbaşı, 

Türkiye'nin, fıstık üretim inde İran ve 

ABD'den sonra dünyada üçüncü sırada 

yer almasına rağmen, bu ürünün 

ülkemizde yeterli desteği göremediğini 

ifade etti.

ADI "ANTEP" ÜRETİM URFA
Son yıllarda artan ağaç sayısı ile üretim 

ve kalitenin de sürekli yükseldiğini 

vurgulayan Pınarbaşı, "Ülkemizde fıstık 

üretim inin yüzde 90'ı 5 ilimizde 

gerçekleştiriliyor. 'Antep fıstığı' 

deniyor, ancak gerçek belgeler 

Türkiye'de yetişen fıstığın yüzde 

67'sinin Şanlıurfa ve bölgesinde 

yetiştiğini ortaya koyuyor. Şanlıurfa'da 

17 milyon fıstık ağacı var ve bunun 8

milyonu sadece Birecik'te bulunuyor. 

Yani ilimizde üretilen fıstığın yüzde 45'i 

sadece Birecik'te üretiliyor" dedi.

FESTİVAL İLE DÜNYAYA 
TANITILACAK
Birecik Belediye Başkanı Av. M. Faruk 

Pınarbaşı, Gıda Tarım ve Hayvancılık 

Bakanı Faruk Çelildin Şanlıurfa 

m illetvekili olmasının kendileri 

açısından önemli bir avantaj 

olduğunun altını çizerek, "Sayın 

Bakanımızla da bu konuyu 

görüşeceğiz. Görüşlerimizi, 

sıkıntılarımızı anlatacağız. Ben fıstığın 

da destekleme kapsamına alınacağına 

inanıyorum" ifadelerini kullandı. 

Birecik'te fıstık hasat şenliğini Şanlıurfa 

Valisi Güngör Azim Tuna'nın katılımıyla 

gerçekleştirdiklerini hatırlatan 

Pınarbaşı, "Gıda Tarım ve Hayvancılık

Bakanımız Sayın Faruk Çelik'i davet 

ederek, burada bir Fıstık Festivali 

yapacağız. Bu festival ile fıstığı sadece 

Türkiye'ye değil, dünyaya tanıtacağız" 

dedi.

FISTIĞIN SERÜVENİ 
FOTOĞRAFLANACAK
Belediye Başkanı Pınarbaşı'nın bir 
başka projesini de fıstığın 
serüvenini içeren katalog 
oluşturuyor. Fideden sofralara 
kadar fıstık yetiştiriciliğinin tüm 
aşamalarının fotoğraflarla 
anlatıldığı katalogla fıstığa karşı 
farkındalık oluşturulacak. Fıstığın 
neden desteklenmesi gerektiği 
sorusunun cevabının da yer alacağı 
katalog çalışmasının yanı sıra bir de 
fıstık sergisi açılacak.
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Kelaynak 
Diyarı
Nuh Peygamberin bereket sembolü olarak 

"Tufan"da gemisine aldığı Kelaynaklar 
geçmişte Türkiye'den Kuzey Afrika'ya, 
Arap Yarımadası'ndan Fas'a kadar çok geniş bir 

bö lgede ü re r le rm iş . Fakat avcılık , ürem e 
alanlarında rahatsız edilmeleri, yaşam alanlarının 
değişmesi ve beslenme alanlarında kullanılan

zira i ilaç la rdan  z e h ir le n m e le ri sonucunda 
sayılarında ciddi azalma ve dağılım gösterdikleri 
alanlarda daralma meydana gelmiş.
Bugün, kelaynaklar nesli tükenmekle karşı karşıya 
olan kuş türlerin in  en önemlisini oluşturuyor. 
Kelaynaklar dünyada sadece Nil Vadisi'nde ve 
Birecik'te bulunuyor.
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Kelaynakların neden 
Birecik'i seçtikleri de 
merak konusudur. Doğal 
yaşama ortamlarını burada 

bulabildikleri gerçeğinin yanı sıra; 
bu sırrı şu anda yaşadıkları Fırat 
nehri kıyısındaki vadi boyunca 
uzanan ve şu anda koruma altına 
alındıkları istasyonda da bulunan 
kalker kayalıklarda bulunan 
"kalsit" maddesinin kelaynak 
kuşlarının üreme gücünü artırdığı 
söyleniyor. Ancak bu söylenti ve 
inanış bilimsel olarak incelenip 
henüz kanıtlanmadı.

BAHARIN VE BEREKETİN SİMGESİ
Yine halk arasında Nuh Tufanı ile 
ilgili anlatılan efsane de 
Bireciklilerin kelaynağı kutsal 
saymalarının gerekçesi olabilir. 
Efsaneye göre, Nuh peygamber 
tufandan sonra etrafta herhangi 
bir kara parçasının olup olmadığını 
anlamak için bir çift kelaynak 
salarmış. Birecik'e kelaynakların 
gelişi, baharın ve bereketin 
simgesi olarak kabul edilirmiş.

d a v u l l u  
ZURNALI

KARŞILAMA
Sayılarının çok olduğu zamanlarda 
Bireciklilerin ilk öncü kelaynakların 
(3 adet) Birecik'e gelişlerinde, 
davul zurnalar eşliğinde sahile 
inip, kurbanlar kestikleri 
öğrenilmiştir. Birecik'e geldikleri 
tarih (bunun 13 Şubat olduğu 
söylenir) Birecikliler arasında alış 
verişlerde, çok uzun yıllar borç alıp 
vermelerde belirleyici bir tarih 
olarak kullanılmış.
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Birecik*! seçmeleri 
tesadüf değil

Kelaynakların üreme için, çok değil, daha elli 
küsür yıl önce Birecik'in "Kayalar altı"nı seçmesi 
boşuna değildir. Bu seçimde Aşağı Fırat 
Havzası'nın, Güneydoğu platolarına göre ılımlı 

ikliminin, tarlalardaki haşaratın bu kuşların besinleri 
oluşunun, ilçenin jeolojik yapısına dahil kayaların 
alkalik, yani ak ve yumuşak olduğundan dolayı kolay 
işlenir olmasının, en mühimi de halkın, "Allah'ın bir 
bereket müjdesi" olduğu bilinci ve inancıyla bu kuşlara 
ve yumurtalarına zarar vermemesi önemli olmuştur.

SEVGİLİLER GÜNÜ GÖÇ ZAMANI
Şimdiki deyimiyle "Sevgililer Günü" olan 14 Şubat 
tarihinde, Kelaynakların Birecik'e göç etmesi dikkat 
çekicidir. Daha 50 yıl öncesine kadar üremek için 
geldikleri Birecik'te gökyüzünün bu kuşlarla kaplandığı 
bilinir. Şubat'ın ilk haftasında Birecik'e gelen 
kelaynaklar için etkinlikler yapılır, esnaflar ve Fırat 
kıyısındaki kayıkçılar başta olmak üzere o gün ilçede 
yöre halkı bayram havası yaşardı.
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elaynakların başında tüy olmaması, isminin 
'Kelaynak' olmasına nedendir. Boğazı ve gagası 
erişkinlerde koyu kırmızıdır. İlk yumurtadan 

çıktıklarında yavruların kafaları ve boğazları tüylüdür ve 
yaşları ilerledikçe bu tüyler yok olur. Siyah tüyleri 
güneş ışığının farklı açılarında parlak yeşil, kavuniçi ve 
mor renklerini yansıtır, uçuşları ise hayrete düşürecek 
kadar zariftir. Göçmen bir kuş olan Kelaynaklar üreme 
dönemleri olan Şubat-Temmuz aylarını Birecik'te (6 ay), 
kış dönemini de Ağustos-Ocak aylarını Eritre, Etiyopya, 
Yemen ve Suudi Arabistan'da geçirirlerdi.

VEFALI VE FAYDALI KUŞLAR
Kelaynakların çirkin ve tuhaf görünüşleri onlara ayrı bir 
çekicilik kazandırır. Çıplak kafaları ve enselerindeki 
tüyleri ile komik bir görünüm kazanırlar. Bu yüzden 
halk arasında "keçelaynak" da denilir. Sağlam karakterli 
oluşları, vefalı ve faydalı beslenmeleri (böcekler,

çekirgeler, karıncalar, salyangozlar, kertenkeleler, 
kurbağalar, küçük yılanlar ve diğer haşaratla 
beslenmeleri) tek eşli ve hep aynı eşle çiftleşmeleri 
insanları kendilerine olan ilgilerini artırmış ve insanlar 
arasında özlem duyulan tükenen duygu ve hasletlerin 
timsali sayılmışlardır. Türkiye'de hiçbir zaman bir av 
kuşu olarak değerlendirilmemiş ve korunan bir kuş 
olmuştur.

TEK EŞLİLER
Kelaynakların bir özelliği de tek eşli olmaları. Bolluk ve 
bereketi simgeleyen ve Birecik'in sembolü olan 
Kelaynakların yok olmaması ve gelecek nesillere 
aktarılması için İlçe Kaymakamlığı ve Belediye 
Başkanlığınca tüm olanaklar seferber edilerek, sivil 
toplum örgütleriyle de işbirliği yapılarak çalışmalar 
devam ediyor.
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COK
SOSYELLER
Kelaynaklar çok sosyaldirler. 

Sabahın erken saatlerinde 
grup halinde geceledikleri 
alandan ayrılıp 10 -15  km uzaktaki 

beslenme alanlarına doğru yola 
çıkarlar. Uzun ve kavisli olan 
gagalarını kullanarak toprağı veya 
çalıları didikleyip yem ararlar. 
Kelaynaklar etçillerdir ve böcek, 
kertenkele, çekirge, yılan, karınca, 
akrep gibi kurak alanlarda bulunan 
canlılarla beslenirler.
Geçmişte koloni halinde üreyen

kelaynakların sayısı binlerce bireyi 
buluyordu. Yılın ilk aylarında 
üremeye başlayan kelaynaklar 
Şubat, Mart aylarında yuvalarını 
yaparlar. Ortalama yumurta sayısı 
3-4 adettir. Bilimsel çalışmalar 
sonucunda bu 3-4 yumurtadan 
genellikle 1 veya 2'si yaşamayı 
başarıyorlar. Yuvalama alanlarını 
dik kayalıkların dar çıkıntılarını 
seçerek yuvalarını birçok yırtıcı 
hayvan ve insandan korurlar. 
Yavrular koyu gri renkli olurlar.

Yavrular yuvada dolanırken düşme1 
tehlikesi yaşarlar. Yumurtadan 
çıktıktan 2 ay sonra yavrular 
palazlanır ve erişkin kuşlarla 
beraber beslenme alanlarına doğru 
uçmaya başlarlar. Kendi başlarına 
beslenene kadar 2-3 ay kadar 
yavruları beslenme alanlarında 
ebeveynleri beslemeye devam 
ederler. Birecik'teki kelaynaklar, 
Fas'ta göç etmeyen kelaynakların 
tersine, güneye doğru göç ederler.
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ORTALAMA
ÖMÜRLERİ
25-30 YIL
Ortalama ömürleri 

25-30 yıl olan 
Kelaynaklar 3 - 4 
yaşlarında erginleşir, 1.0 -1.5 

kg ağırlığa ulaşır ve 
kertenkele, küçük memeliler, 
çekirge, akrep, örümcek, 
danaburnu ve benzeri 
canlılarla beslenir. Yılda bir 
defa ve 1 - 3 yumurta yapar, 
kuluçka süreleri 4 hafta 
kadardır. Erkek ve dişilerin

belirgin özellikleri 
bulunmamakta ve aynı 
davranışları
göstermektedirler. Bu kuşların 
en önemli bir özelliği de "tek 
eşli" olmaları, eşlerine çok 
sadık olmalarıdır. Öyle ki eşi 
ölen bazı Kelaynak kuşlarının 
yemeyi içmeyi terk edip, yada 
kendini kayalardan aşağı 
bırakarak intiharı seçtikleri 
çok görülmüştür.



Göçmen bir kuş olan kelaynakların sayısı 
hızlı bir şekilde azalmıştır. Avrupa 
Alplerinden 400 yıl önce kayboldular. Kitle 
halinde yok oluşlar 1950'lerden sonra zirai ilaçlar, 

özellikle DDT'nin kullanımıyla başladı.
Türkiye'de de aynı süreç yaşanmıştır. Birecik 
ilçemizde 1950'li yıllarda sayıları binlerle ifade 
edilen kelaynaklar, 1950'li yılların sonlarında 
bölgede uygulanan yüksek dozdaki tarımsal 
ilaçlama nedeniyle sayıları hızla azalmaya 
başlamıştır. 1957 yılı kelaynakların adeta belinin 
kırıldığı yıl olmuştur. Komşu Suriye'den bölgeye 
başlayan çekirge istilasına karşı kullanılan DDT 
ilaçlamasıyla kelaynaklarda kitle halinde ölümler 
baş göstermiştir. 1958 -  1960 yılları arasında

ölümler sürmüş ve sayıları 100'lere düşmüştür. Bu 
durum karşısında kelaynakların korunması ve 
çoğaltılması yönünde çalışmalar başlatılmıştır.

İLAÇLAMA KELAYNAKLARI ZEHİRLEDİ
Kelaynakların yok olmasının birçok nedeni var. 
Avcılık eskiden bazı kuşların yok olmasına neden 
oldu. Bozkırların ve geleneksel tarım yapılan 
arazilerin kaybı beslenme alanlarının yok olmasına, 
üreme alanlarındaki insan baskısı ise üreme 
başarısını azalttı. 1950'lerde çekirge salgınına karşı 
yapılan yoğun zirai ilaç (DDT) uygulaması 
Birecik'teki kelaynakların çok hızlı bir şekilde yok 
olmasına neden oldu. Kurtulmayı başaranlar ise 
birçok sene yumurta çıkaramadı.

FIRAT! 8 4
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1 997 yılına kadar kafeslere alman 
Kelaynakların göç etmesine bu yıl 
devam edilmiş ve 25 adet kuş 

bırakıldı. Ancak dönüş olmayınca 
bırakılmaya 1998 yılından itibaren son 
verildi.
İstasyondaki kuşların beslenmesi için her 
Kelaynak kuşuna günlük olarak; 100 gr. 
kırmızı et, 14 gr. tuzsuz peynir, 44 gr. 
havuç, 44 gr. civciv yemi ve 0.13 adet 
haşlanmış tavuk yumurtası iki öğün 
halinde taze olarak karıştırılarak veriliyor.

KAMERA İLE İZLENİYORLAR
Kaymakamlık tarafından Üretme 
İstasyonundaki Kelaynak kuşlarının Kapalı 
Devre Kamera Sistemi ile izlenmesi sistemi 
kuruldu. Bu sistem ile Kelaynakların 
izlenmesi ve canlı görüntülerin Internet 
üzerinden insanlığın hizmetine 
sunulmasına başlandı.



1 990 yılından bu yana, Birecik'teki 
yarı-yabani kuşlar üreme dönemine 
hazırlık için Şubat-Mart aylarında 

kafeslerden çıkarılıyorlar ve göç zamanına 
doğru Temmuz-Ağustos aylarında tekrar 
kafeslere alınıyorlar. Bu dönem içerisinde 
kuşlar doğal ortamlarında serbestçe 
uçabiliyorlar ve ürüyorlar. Üretme 
istasyonunun içindeki kayalıklar ve tahta 
yuvalarda üreyen kelaynaklara günde iki 
kere yem veriliyor. Kuşlar aynı zamanda 
Fırat'ın kenarındaki alanlara da gidip 
besleniyorlar.

( 1 0 2 0 8 6
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..KELAYNAK
ÜRETME
İSTASYONU

Kelaynak üretme istasyonu, 
Dünyada yok olan ve sadece 
Birecik'te varlıklarını 
sürdüren göçmen Kelaynak 

kuşlarının tamamen yok olmaması 
amacıyla bir kısmının göç öncesi 
kafeslere alınmıştır. Göçe gidenlerin 
dönüşüyle birlikte, tekrar doğaya 
bırakılarak yarı vahşi olarak 
varlıklarını sürdürmeleri amacıyla 
Orman Genel Müdürlüğü tarafından 
"Kelaynak Üretme İstasyonu" 1977 
yılında kuruldu.
1990 yılına kadar göç etmesine izin 
verilen Kelaynakların dönüşleri 
devam etmiş, fakat 1990 yılında 
sadece bir kuş dönmüştür.
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Fırat nehri, sayısız bitki ve hayvan türüne yaşam kaynağı 
oluşturuyor. Fırat civarında Küçük Karabasan, Saz Delicesi, Küçük 
Akbalıkçıl, Alaca Yalıçapkını, Saz Tavuğu, Akyanaklı Arapbülbülü, 
Boğmaklı Toygar, Boz Alamecek, Boz Serçe, Gökkuzgun, Halkalı 
Küçük Cılıbıt, İbibik, Kaya Çintesi, Irak Yedikardeşi, Kınalı Keklik, 
Küçük Serçe, Mavi Gerdan, Kaya Çintesi, Kızıl Gerdan, Küçük 
Akbaba, Çizgili İshak ve Arı kuşu gibi birbirinden farklı pek çok kuş 
türü yaşıyor. Fırat'ın kuşlarının görüldüğü en önemli noktaların 
başında ise Birecik geliyor. Tıpkı Kelaynak kuşları gibi Fırat'ın incisi 
Birecik'i tercih eden bu kuşlar görsel bir şölen sunuyorlar.





Alaca Yalıçapkını H
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Yöre halkı
i f i HALK KUŞU 99

diyor

Avrupa ölçeğinde nadir bulunan, 
bir baykuş türü olan Çizgili İshak 
Kuşu, her yıl Birecik ilçesinin 
Söğütlük (Fırat Kavaklığı) parkında 

görülüyor.
Ülkemizde hatta Avrupa'da çok nadir 
görünen Çizgili İshak Kuşu, yıllardır 
üreme dönemini geçirmek için Birecik 
ilçesi Söğütlük parkına geliyor. Yöre halkı 
kuşu iyi tanıyor ve Hak Kuşu olarak 
adlandırıyorlar.
ÇİZGİLİ İSHAK KUŞU (Otus Brucei): Tüm 
Avrupa'da görülmesi en rahat ve en

nadir yerlerden biri Birecik ilçesidir. 
Çizgili ishak kuşu, gündüzleri pasif 
geceleri ise aktif bir şekilde avlanan bir 
baykuş türüdür. Birecik ilçesinde en 
belirgin yaşam alanı 1. derecede doğal 
sit alanı olarak koruma altında olan 
oldukça büyük Fırat Kavaklarının 
bulunduğu söğütlük parkıdır. Söğütlük 
parkını seçmelerindeki muhtemel 
neden ağaçların yaşlı olmasıdır. Türün 
bölgede ve Türkiye'de neslinin devam 
etmesi Fırat Kavaklığının korunması ile 
mümkün.





FIRAT
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Güneyliler, Güneydoğulular 
dolmalık patlıcan diye bilinen 
küçük boy patlıcanla uzun 
senelerden beri tanışıyorlar. Ülke 
genelinde ise, kemer patlıcan 
denilen uzun patlıcanı bilmeyen 
yok. Kemer patlıcanın kebapta 
kullanıldığı kentlerin başını da 
Şanlıurfa Birecik çekiyor. 
Birecikliler, Urfa kebabının aslında

Birecik kebabı olduğunu 
belirtiyorlar. Çünkü, kemer patlıcan 
bu kentte uzun yıllardır ekimi 
yapılan en önemli tarım ürünleri 
arasında yer alıyor.

HAŞHAŞ KEBABI
Haşhaş kebabı her ne kadar diğer 
kebap türleri kadar iyi bilinmiyor 
olsa da aslında oldukça leziz bir

kebap türüdür. Bu kebap yapılırken 
bilinmesi gereken en önemli husus 
kullanacağınız etin kuzu etinin 
boşluk kısmından oluşması ve 
parça olarak alınan etin zırhla 
çekilerek kıyma haline getirilmesi 
gerektiğidir. Ancak böyle bir 
imkanınız bulunmuyorsa iri diş 
kıyma et almak da işinizi görecektir.
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Birecik denince akla 
genellikle, baharatı bol 
yani bol acılı yemekler 
geliyor. Şanlıurfa genelinde balık 

kültürünün olduğu tek ilçelerden 
birisi de Birecik. Sahil boyunca

Lezzetlerin

BİRECİK
uzanan restoranlarda en leziz 
balıkları bulmanız mümkün.

TEPSİ KEBABI
Tepsi kebabı da yörenin 
vazgeçilmezlerinden. Evlerde de

kadınların kurtarıcısı. Yapılışı çok 
pratik. Kıyma etleri yuvarlayıp 
kabuğu ile doğranmış patlıcanların 
arasına dizip, domates ve isot 
ekleyip biraz da yağlayarak fırına 
göndermeniz yeterli.

Tıpkı şıllık gibi Katmerli tatlı da 

yörenin lezzetleri arasında yer 

alıyor. Daha önce tatmamış 

olanlar için kısaca tarif etmek 

gerekirse, katmer baklava 

yufkasıyla, arasına kaymak fıstık 

içi ve şekerle koyularak yapılan bir 

nevi tatlı börek yada baklavanın 

hafif versiyonu denilebilir.
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PATLICANLI KEBABIN 
ÇIKIŞ NOKTASI

Adı Urfa kebabı olsa da patlıcanlı 
kebabın çıkış noktası aslında 
Birecik. Bunun nedeni ise patlıcan 
üretiminin tarih boyunca ilk 
yapıldığı yerler arasında olması. 
Üstelik Birecik patlıcanı çok 
meşhur. Birecik patlıcanı ile 
yapılan Urfa kebabının tadı bir 
başka.

BİRECİK PATLICANINI 
HİÇ TATTINIZ MI?
Birecik patlıcan yetiştiriciliğinde 
de başı çekiyor. Geçmişi binlerce 
yıl öncesine dayanan Birecik, 
konum olarak çok tarihi bir yerde 
bulunuyor. Bu yüzden de 
Hindistan kökenli patlıcanla 
Anadolu'nun diğer yerleşimlerine 
göre daha önce tanıştığı 
düşünülüyor. Şanlıurfa 
mutfağında patlıcanla yapılan 
onlarca yemeğin bulunması bu 
yüzden tesadüf değil.
Sabah kahvaltılarının sofrasında 
bile patlıcan eksik olmuyor. 
Kızartılmış patlıcanı lavaş ekmeğe 
dürüm yaparak yemek Şanlurfa 
yöresi insanlarının en büyük 
damak zevkini oluşturuyor.
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Şanlıurfa her zaman zalimlerin

Şanlıurfa oldu' »  
rerik’iyle, P '^  . 
Hanan

Birecik Belediye Baş
kanı Fanık Pınarbaşı. 
Şanlıurfa'nın Rabia 
Meydanı'nda düzenle
nen "Demokrasi ve Şe
hitler MitingTnde on 
binlere hitap etti. Şan’ 
urfa'nın her zama’̂ ^  
ğu gibi bu o la v ^ ^ ^  
rilı yazdığı Cs.
narbası

emeierte. Vdf ® 
foiacabiana 
ârl'bia yap>'ar
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Türkiye 
Türkler noır

başmuzm tacıdır. Çün 
kü. açılan her fabrika 
istihdam, aş-ekmek 
demektir” dedi.

Başkan Pmarbaşı, 
bölgedeki en 
önemli sorunun 
işsizlik olduğunu 
vurgulayarak,

“Bunun için yeni 
işyerleri, fabrikalar 
ve yatırım gerekli. 
Biz de yatırımcıyı 
bölgemize çekmek 
için her türlü desteği 
yasalar çerçevesinde 
sağlıyoruz” diye 
konuştu.

ÇANLIURFA'nm
ıD  Birecik ilçesi 
Belediye Başkanı Av. 
M. Faruk Pınarbaşı, 
bölgeye yatırımcı 
çekmek için her türlü 
imkanlarını seferber 
ettiklerini belirterek. 
“Taş üstüne taş koyan



Park Mirkelam Tesisleri 
Gaziantep - Şanlıurfa Otoyolu 
69km ve 87km Birecik / Şanlıurfa

Aydın Mirkelam Tesisleri 
Karşıyaka Mah. Eski Nizip Yolu Cad. 
Köprübaşı Mevkii Birecik / Şanlıurfa

Park Fırat Tesisleri 
Gaziantep - Şanlıurfa Otoyolu 
38km Nizip / Gaziantep

Park Çınar Tesisleri 
Gaziantep - Şanlıurfa Otoyolu 
21 km Kocatepe / Gaziantep

www.parkmirkelam.com.tr

Arkadaşınız..

http://www.parkmirkelam.com.tr
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BİRECİK  BAYİİ

HASTANE CAD. NO:6 BİRECİK /  ŞAN LIURFA 

0414 652 18 94 / 0542 686 52 72
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Bulamadım kitaplarda adını 
Kimse seni tanıtmamış kelaynak 
Seni tanıtmaya çalışan o makama 
Benden selam olsun güzel kelaynak

Neslin b itti diye sildiler seni 
Doldurup müzeye koydular seni 
Ararken Urfa'da buldular seni 
Ezelden ebede gider kelaynak

Yaz aylarında hep Birecik'tesin 
Kışın Afrika'ya gidecekmişsin 
Duydum ki bahara gelecekmişsin 
Festival'e yetiş, emi kelaynak

Yerli yaban seni merak ediyor 
Görmek için Birecik'e geliyor 
Görenler Urfa'nın sembolü diyor 
Seni görmek nasip olsun kelaynak

Hakkında bildiğim ancak bu kadar 
Görmedim simanı boyun ne kadar 
Yanlış bir şey yazsam, ahirete kadar 
Hep vicdanım sızlar benim kelaynak

İbrahim  A laattin  ATEŞ


